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Αθήνα, σήµερα στις 16 Νοεµβρίου 2009, ηµέρα ∆ευτέρα και
ώρα 18.00’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Ουρανία Παπαν-
δρέου-Παπαδάκη, Βουλευτή Ευβοίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Χαλκιδικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία Ο Πρόεδρος του Τοπικού Συµβου-
λίου ∆/∆ Ουρανούπολης ζητεί πληροφορίες για τις κοινόχρηστες
και δασικές εκτάσεις αρµόδιοτητας ∆/νσης ∆ασών Χαλκιδικής

2) Οι Βουλευτές Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία τα Σωµατεία, Εργατ/τών Οικοδόµων Καρλοβάσου, Εργα-
ζοµένων στα Ξενοδοχεία-Τουριστικά Γραφεία και Επισιτιστικά
Επαγγέλµατα Σάµου και ο Σύλλογος Ιδωτικών Υπαλλήλων Νοµού
Σάµου ζητούν την άµεση πρόσληψη δύο γιατρών στο Τοπικό
Υποκατάστηµα του ΙΚΑ Καρλοβάσου.

3) Οι Βουλευτές Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων Γυµνασίου Μύρινας
Λήµνου και οι Γονείς των µαθητών του Αθλητικού Τµήµατος του
Γυµνασίου ζητούν την τοποθέτηση καθηγητή φυσικής αγωγής
για την άµεση λειτουργία του αθλητικού τµήµατος του Γυµνα-
σίου.

4) Οι Βουλευτές Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ, Α’ Αθη-
νών κ. ΓΑΡΥΦΑΛΛΙΑ (ΛΙΑΝΑ) ΚΑΝΕΛΛΗ και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Πα-
νελλαδική Συντονιστική Επιτροπή Αγώνα ΕΒΕ ζητεί τη λήψη µέ-
τρων οικονοµικής στήριξης των επαγγελµατιών - βιοτεχνών, των
µικρών εµπόρων και των αυτοκινητιστών.

5) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο κα-
ταγγέλλεται η χειραγώγηση της τιµής του ελαιολάδου από
µεγάλα συµφέροντα, κυρίως στην Ιταλία.

6) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζη-
τείται ο άµεσος καθαρισµός του ποταµού Νέδοντα στην
Καλαµάτα.

7) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο ανα-
φέρεται στην καταστροφή που υπέστησαν οι ελαιοκαλλιέργειες
της περιοχής Γαργαλιάνων Μεσσηνίας, λόγω έντονης χαλαζό-
πτωσης.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Βιάννου Ηρακλείου ζητεί
την κατασκευή έργων αποκατάστασης και υποδοµής στην πε-
ριοχή του.

9) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις κατα-
στροφές που υπέστησαν οι καλλιέργειες των περιοχών Πυλίας
και Τριφυλίας του Νοµού Μεσσηνίας από χαλαζόπτωση.

10) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Συµβασιούχοι ‘Εργου ∆/νσεων
Αστικής Κατάστασης Αλλοδαπών και Μετανάστευσης Περιφε-
ρειών Ελλάδος ζητούν τη διασφάλιση των εργασιακών δικαιω-
µάτων τους.

11) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Ιωαννίνων ζητεί
έκτακτη οικονοµική ενίσχυση για την επισκευή του επαρχιακού
οδικού δικτύου του νοµού του.

12) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Βεντούρης Αλέξανδρος
ζητεί τον εκσυγχρονισµό και τη λειτουργία του κτηρίου του Νο-
σηλευτικού Ιδρύµατος Εµπορικού Ναυτικού στα Μελίσσια Αττι-
κής.

13) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Βοβούσας Ιωαν-
νίνων ζητεί να µην επιτραπεί η εκτροπή των υδάτων της Βάλια
Κάλντα στον ταµιευτήρα της λίµνης πηγών Αώου.

14) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Αποστόλου Κωνσταντίνα,
υπάλληλος της Αγροτικής Τράπεζας ζητεί την πλήρη απασχό-
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ληση της.

15) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Υδρούσας Κυκλάδων ζητεί την
άµεση κάλυψη των κενών θέσεων σε διδακτικό προσωπικό στο
Γυµνάσιο-Λύκειο Υδρούσας.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Θεραπευτικό Παιδαγωγικό Κέντρο
Πατρών Απροσάρµοστων Παιδιών «Η ΜΕΡΙΜΝΑ» ζητεί την άµεση
δηµοσίευση του νέου καταστατικού του κ.λπ..

17) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλλό-
γων Πτυχιούχων Εργοδηγών - Σχεδιαστών ∆ηµοσίου ΝΠ∆∆ και
ΟΤΑ ζητεί την ένταξη των µελών της στην ΤΕΟ κατηγορία.

18) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΪ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Συντονιστική Επιτροπή Φορέων
για την Αποτροπή Ίδρυσης ΚΑΕ στο Λιµάνι της Κω ζητεί να µη
λειτουργήσει κατάστηµα αφορολόγητων και αδασµολόγητων
ειδών στο επιβατηγό λιµένα της Κω.

19) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΪ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η ∆ΟΥ Καρπάθου ζητεί να στελε-
χωθεί άµεσα γιατί αδυνατεί να λειτουργήσει.

20) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ανδριτσάνων - Σωµα-
τείο Πατριωτικό Νοµού Ηλείας ζητεί την ανάκληση της
υπουργικής απόφασης µε την οποία ορίζεται η διοικητική υπα-
γωγή στο Νοµό Μεσσηνίας, του Ναού του Επικούρειου Απόλ-
λωνα.

21) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Λασιώνος Νοµού Ηλείας
ζητεί τη χορήγηση έκτακτης οικονοµικής ενίσχυσης για την απο-
κατάσταση των ζηµιών που προκλήθηκαν από τις πληµµύρες της
3ης και 4ης Νοεµβρίου 2009.

22) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Λεχαινών Νοµού Ηλείας
ζητεί να επιστραφεί το υπόλοιπο ποσό δηµοπράτησης του έργου
βελτίωσης του δρόµου ΚΕΠΕΠ Λεχαινών - Μυρσίνης για την ολο-
κλήρωσή του.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
έξαρση της εγκληµατικότητας στο Νοµό Ηρακλείου Κρήτης.

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις ελ-
λείψεις του ΕΚΑΒ στο Νοµό Ηρακλείου Κρήτης.

25) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Γονέων Μαθητών του
∆ήµου Ηρακλείου Κρήτης η εισαγωγή στην υποχρεωτική εκπαί-
δευση των µαθηµάτων κυκλοφοριακής, περιβαλλοντικής και σε-
ξουαλικής αγωγής.

26) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία νοσοκοµειακή επιτροπή του Γενικού
Νοσοκοµείου Κοζάνης ζητεί τη στελέχωση των τµηµάτων του νο-

σοκοµείου αυτού και την έγκριση πιστώσεων για την αποζηµίωση
των εφηµεριών του τελευταίου τετραµήνου 2009.

27) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νεάπολης Νοµού Κοζάνης
ζητεί την κατασκευή ανισόπεδου κόµβου στον κάθετο άξονα Σιά-
τιστα - Κρυσταλλοπηγή της Εγνατίας Οδού.

28) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων
Νοµού Κοζάνης ζητεί την κάλυψη των κενών οργανικών θέσεων
της Αστυνοµικής ∆ιεύθυνσης Κοζάνης.

29) Οι Βουλευτές Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ
και Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Ενιαία Σχολική Επιτροπή ∆ηµοτικού και Νηπιαγω-
γείου Αγίου Ιωάννη ∆ήµου Παραλίων Κέρκυρας ζητά να κατα-
σκευαστεί σχολικό κέντρο στην περιοχή των εργατικών κατοικιών
του Αγίου Ιωάννη.

30) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρε-
ται στην καθυστέρηση της έναρξης κατασκευής του νέου
νοσοκοµείου Χαλκίδας Εύβοιας.

31) Οι Βουλευτές Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑ-
ΜΠΟΥΣ, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία η κίνηση πολιτών «Πρωτοβουλία για την
Αστρακερή Κέρκυρας» καταγγέλλει την επιχειρούµενη πολεο-
δόµηση της Αστρακερής.

32) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρε-
ται στις αντίθετες απόψεις της Κοµισιόν για τις ρυθµίσεις του
νόµου λειτουργίας των ιδιωτικών πανεπιστηµίων στην Ελλάδα.

33) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η
παραχώρηση του πρώην πεδίου βολής για την κατασκευή του
νέου νοσοκοµείου Χαλκίδας Εύβοιας.

34) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η
λήψη µέτρων ενηµέρωσης και προστασίας του πολίτη για την
αποφυγή τροχαίων ατυχηµάτων.

35) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο περιέχε-
ται έκκληση προς τους επιστήµονες για συµµετοχή στο
πρόγραµµα εµβολιασµού κατά της νέας γρίπης.

36) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο καταγ-
γέλλεται πως µαθητές µε ειδικές ανάγκες δεν εντάχθηκαν στην
ευεργετική διάταξη της διανοµής φορητών υπολογιστών.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 31/19/10/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ. Ψα-
ριανού Γρηγορίου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ900α/7443/10477 έγ-
γραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας κ. Ευάγγελο Βενιζέλο
η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 156/22/10/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΤΚΕ/Φ2/26459
έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-

κτρονικής ∆ιακυβέρνησης κ. Ιωάννη Ραγκούση η ακόλουθη απά-
ντηση:
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3. Στην µε αριθµό 210/23/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνι, Πλεύρη Αθανάσιο δόθηκε
µε το υπ αριθµ. ΤΚΕ/Φ2/26465 έγγραφο από τον Υπουργό Εσω-

τερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης κ. Ιω-
άννη Ραγκούση η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 249/23/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Κολοκοτρώνη ‘Αγγελου και Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε
µε το υπ αριθµ. ΤΚΕ/Φ2/26470 έγγραφο από τον Υπουργό Εσω-

τερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης Ιω-
άννη Ραγκούση η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 251/23/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Μαρκάκη Παύλου και Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το
υπ αριθµ. ΤΚΕ/Φ2/26474 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερι-

κών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης Ιωάννη
Ραγκούση η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα προηγηθεί η τέταρτη του
δεύτερου κύκλου επίκαιρη ερώτηση µε αριθµό 58/10-11-2009 της
Βουλευτού του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ουρανίας Πα-
πανδρέου-Παπαδάκη προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την έλλειψη κλινών σε µονάδες θερα-
πείας, εν όψει του κύµατος πανδηµίας της νέας γρίπης κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Ουρανίας Παπανδρέου-Παπαδάκη
έχει ως εξής:

«Οι υγειονοµικές αρχές της χώρας µας βρίσκονται σε κατά-
σταση συναγερµού λόγω της έλευσης του πανδηµικού κύµατος,
το οποίο θα αρχίσει να γίνεται έντονο, καθώς ο βαρύς χειµώνας
είναι προ των πυλών.

Οι προβλέψεις είναι δυσοίωνες σύµφωνα µε την Πρόεδρο του
συµβουλίου πανδηµίας γρίπης, καθηγήτρια κ. Γιαµαρέλου,
καθώς υπολογίζεται ότι από τη νέα γρίπη θα ασθενήσει περίπου
το 20% του πληθυσµού της χώρας.

Σε ένα τέτοιο ενδεχόµενο θα χρειαστούν µέχρι και τετρακό-
σιες κλίνες µονάδων εντατικής θεραπείας επιπλέον των ήδη
υπαρχουσών για την αντιµετώπιση των πολύ σοβαρών περιστα-
τικών.

Αν αναλογιστεί κανείς ότι το Νοσοκοµείο της Χαλκίδας το
οποίο εξυπηρετεί ολόκληρο τον πληθυσµό της Εύβοιας βρίσκε-
ται σε τραγική κατάσταση, καθώς υπολειτουργούν πολλά τµή-
µατα ενώ δεν υπάρχει οργανωµένη µονάδα εντατικής θεραπείας,
µπορούµε να συνειδητοποιήσουµε ποια είναι τα αισθήµατα ανα-
σφάλειας που διακατέχουν τους πολίτες της Εύβοιας, στο ενδε-
χόµενο να προσβληθούν από τον ιό.

Εάν επαληθευθούν οι προβλέψεις, ένα µεγάλο ποσοστό των
Ευβοέων θα αναγκαστεί να διακοµιστεί σε νοσοκοµεία των Αθη-
νών για την αντιµετώπιση της κατάστασης της υγείας τους.

Σ’ αυτό το ενδεχόµενο, όµως, τα προβλήµατα θα είναι µεγάλα,
καθώς ήδη εκατόν πενήντα κλίνες µονάδων εντατικής θεραπείας
παραµένουν κλειστές ελλείψει νοσηλευτικού προσωπικού και όχι
µόνο, ενώ οι υπόλοιπες δεν επαρκούν.

Συνεπώς ερωτάται η αρµόδια Υπουργός:
1. Μπορείτε να εγγυηθείτε στους κατοίκους της Εύβοιας και

γενικά σε όλους τους Έλληνες ότι σε περίπτωση προσβολής
τους από τον ιό δεν θα διατρέξουν κανένα κίνδυνο για τη ζωή
τους, καθώς υπό τις υπάρχουσες συνθήκες και λόγω της σηµα-
ντικότατης έλλειψης κλινών στις µονάδες εντατικής θεραπείας,
υποδηλώνεται ότι το σύστηµα υπολειτουργεί και η ανασφάλεια
είναι έκδηλη;

2. Υπάρχει οργανωµένο σχέδιο εθνικής δράσης για την αντι-
µετώπιση των αναγκών όλων εκείνων των πολιτών που η κατά-
σταση της υγείας τους θα κρίνει απαραίτητη την εισαγωγή τους
σε µονάδα εντατικής θεραπείας, από τη στιγµή που πολλές από
αυτές υπολειτουργούν και άλλες δεν επαρκούν; Θα καταφύγετε
στη λύση συµφωνίας µε τον ιδιωτικό τοµέα, προκειµένου να κά-
νετε χρήση µονάδων εντατικής θεραπείας που υπάγονται σ’
αυτόν;»

Στην ερώτηση της κ. Παπανδρέου θα απαντήσει η Υπουργός
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακο-
πούλου.

Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Είναι αλήθεια ότι το ερώτηµα της
αγαπητής συναδέλφου είναι ιδιαίτερα επίκαιρο και σηµαντικό.
Όπως και στις προγραµµατικές δηλώσεις της Κυβέρνησης εί-
χαµε την ευκαιρία να επισηµάνουµε, το Εθνικό Σύστηµα Υγείας,
δυστυχώς, τα τελευταία χρόνια απαξιώθηκε. Τα κενά είναι τερά-
στια. Οι ελλείψεις σε προσωπικό είναι πάρα πολύ σοβαρές και,
φυσικά, και όσον αφορά τις µονάδες εντατικής θεραπείας, θέµα
που και εσείς επισηµαίνετε.

Για την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ η υγεία είναι προτεραιότητα
και ακόµη και σε µια περίοδο ιδιαίτερων οικονοµικών δυσκολιών
και οικονοµικής κρίσης είδαµε ότι και στον προϋπολογισµό του

2010 υπάρχει σαφής πρόβλεψη όσον αφορά τη δέσµευσή µας
για τις τρεις χιλιάδες προσλήψεις νοσηλευτικού προσωπικού,
πέραν των συνταξιοδοτήσεων, ενώ ταυτόχρονα προωθούµε και
αντίστοιχο αριθµό προσλήψεων µε τον τρέχοντα προϋπολογισµό
του 2009. Η προκήρυξη αυτήν τη στιγµή βρίσκεται στο ΑΣΕΠ και
απλώς θα προσαρµοστεί µε βάση το νέο νοµοσχέδιο που έχει
παρουσιαστεί από το Υπουργείο Εσωτερικών, σε σχέση µε τη
διατύπωση της προκήρυξης για τις προσλήψεις.

Όσον αφορά την αντιµετώπιση της πανδηµίας της νέας γρί-
πης, η αλήθεια είναι ότι µέχρι στιγµής στη χώρα µας είχαµε µια
ήπια εκδήλωσή της, αλλά είχαµε και σύµµαχο τον καλό καιρό. Ο
χειµώνας είναι µπροστά µας. Ήδη υπάρχει µια αυξητική τάση,
όπως διαπιστώνεται από τους αρµόδιους επιστηµονικούς φορείς
και σε κάθε περίπτωση, χωρίς να υπάρχει πανικός ή ανησυχία,
δεν µπορεί να υπάρξει και εφησυχασµός. Χρειάζεται να λαµβά-
νουµε όλα τα µέτρα, προκειµένου να µπορούµε να ανταποκρι-
θούµε µε τον αποτελεσµατικότερο τρόπο, για να διασφαλίσουµε
τη δηµόσια υγεία, όπως και εσείς σωστά επισηµαίνετε, και για να
διασφαλίσουµε την ετοιµότητα του Εθνικού Συστήµατος Υγείας
να αντεπεξέλθει και, φυσικά, την υγεία κάθε συµπολίτη µας.

Σε αυτήν την προσπάθεια που καταβάλουµε αµέσως από την
πρώτη µέρα που αναλάβαµε έχουµε δύο πολύ σηµαντικά όπλα.
Το ένα είναι ένα όπλο µε το οποίο προσπαθούµε να προλάβουµε
και είναι ο εθνικός εµβολιασµός ο οποίος σήµερα ξεκίνησε για το
ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό και συνεχίζεται κατά προτε-
ραιότητα για τις ευπαθείς οµάδες του πληθυσµού των συµπολι-
τών µας, που είναι φυσικό να έχουν µεγαλύτερη ανάγκη
θωράκισης της υγείας τους.

Το δεύτερο θέµα, όµως, είναι οι µονάδες εντατικής θεραπείας.
Εκεί κάνουµε έναν αγώνα δρόµου. Εγώ µιλάω µε ειλικρίνεια.
Αυτήν τη στιγµή –και πραγµατικά είναι ντροπή για τη χώρα µας-
υπάρχει, σύµφωνα µε την καταγραφή που είχαµε από τις πρώτες
µέρες που ζητήσαµε στο Υπουργείο, ένας αριθµός εκατό κλινών,
οι οποίες θα µπορούσαν να τεθούν σε λειτουργία σχετικά γρή-
γορα, αλλά δεν έχουν το απαραίτητο νοσηλευτικό προσωπικό.

Άρα, δίνουµε µια µάχη µε το χρόνο, προκειµένου να επιταχύ-
νουµε προσλήψεις νοσηλευτικού προσωπικού, να µπορέσουµε
να διαπιστώσουµε ακριβώς πώς θα µπορούσαµε να επιταχύ-
νουµε την ενεργοποίηση αυτών των µονάδων εντατικής θερα-
πείας, γιατί, όπως καταλαβαίνετε, στο βαθµό που υπάρχει µια
έξαρση της πανδηµίας το επόµενο διάστηµα θα δοκιµαστεί το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας, αλλά κυρίως οι µονάδες εντατικής θε-
ραπείας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει η κ. Ουρανία Παπανδρέου - Παπαδάκη.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ – ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Κυρία Υπουργέ, και

εγώ σας ευχαριστώ για την απάντησή σας και µε όλη την εµπι-
στοσύνη που έχω στο πρόσωπό σας, γιατί δείχνετε δυναµική και
γυναίκα µε πείσµα και πιστεύω να τα καταφέρετε στο δύσκολο
έργο που έχετε αναλάβει. Οι ευχές µου είναι σίγουρα δεδοµένες
και εγκάρδιες.

Βέβαια, επειδή είµαι µαχόµενη νοσοκοµειακή γιατρός στο µε-
γαλύτερο -αν θέλετε- παιδιατρικό νοσοκοµείο της Ελλάδας, το
Νοσοκοµείο Παίδων Αγία Σοφία, θα µου επιτρέψετε να έχω τις
αµφιβολίες µου όσον αφορά την υλοποίηση. Ξέρετε, κυρία
Υπουργέ -µε µία λέξη θα σας πω- «ήµουνα νιος και γέρασα» µε
όλες αυτές τις υποσχέσεις ότι θα πάρουµε, θα διορίσουµε, θα
κάνουµε και µε τις δικαιολογίες ότι σκοντάψαµε στο ΑΣΕΠ, ότι
δεν έχουµε τα κονδύλια και ότι δεν έχουµε όλα αυτά τα πράγ-
µατα.

Ακούω δύο χρόνια τώρα ότι διορίζονται οι απαραίτητοι υπάλ-
ληλοι, νοσηλευτές, γιατροί κ.λπ., στις µονάδες εντατικής νοση-
λείας. Εύχοµαι να τα δούµε πάρα πολύ σύντοµα. Να σας
ευχαριστήσω ξανά από τα έδρανα της Βουλής γι’ αυτό.

Κυρία Πρόεδρε, κυρία Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
φαίνεται πλέον και από τα τελευταία επιδηµιολογικά δεδοµένα
και αυτά που µας έδωσε το ΚΕΛΠΝΟ, τα επίσηµα πλέον στοιχεία,
γιατί νοµίζω ότι εκεί µόνο πρέπει να δίνουµε την πρέπουσα ση-
µασία, η πανδηµία της νέας γρίπης µε τον ιό Η1Ν1 είναι µια



462 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

πραγµατικότητα. Σήµερα µάλιστα όλοι πληροφορηθήκαµε ότι εί-
χαµε και τον πρώτο θάνατο µιας νέας κοπέλας στη Θεσσαλονίκη.
∆εν ξέρω ακριβώς, αλλά αυτό είναι ένα δεδοµένο των ειδήσεων.

Επίσης, βρισκόµαστε στην αρχή του χειµώνα. Είχαµε σύµµαχο
τον καλό καιρό µέχρι τώρα. Ο χειµώνας όµως έρχεται µε ό,τι
αυτό συνεπάγεται, µε την επιδείνωση, δηλαδή, περιστατικών και
µε την επέκταση της νέας γρίπης και µε όλα τα δυσάρεστα, τα
οποία µπορούµε να βιώσουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Κυρία Υπουργέ, εµείς οι γιατροί όταν θέλουµε να φτιάξουµε
την ψυχολογία στους αρρώστους µας, τους λέµε «ε, βρε αδελφέ,
µη στεναχωριέσαι, γρίπη είναι κι αυτή και θα περάσει». Να ευχη-
θούµε όλοι και να ευχηθώ πρώτη ως γιατρός ότι και αυτή µια
γρίπη είναι και θα περάσει. Όµως, δεν µπορούµε να µη σταθούµε
στα πραγµατικά επιδηµιολογικά και επιστηµονικά δεδοµένα, τα
οποία µας δίνουν οι έγκριτες επιστηµονικές έρευνες, αλλά και τα
δεδοµένα που ακούµε συνέχεια από την Πρόεδρο την κ. Γιαµα-
ρέλου, την παγκοσµίου φήµης, θα έλεγα, καθηγήτρια επιδηµιο-
λόγο, την οποία όλοι είχαµε δασκάλα και σεβόµαστε.

Σύµφωνα ακριβώς µε αυτούς τους φορείς, µε αυτούς τους αν-
θρώπους, αν δεχθούµε εµείς ότι έχουµε το ηπιότερο σενάριο…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κυρία συνάδελφε.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: …να ασθενήσουν,
δηλαδή, µόνο το 20% των ανθρώπων, έξι χιλιάδες θα χρειαστούν
να µπουν σε νοσοκοµεία και απ’ αυτούς τους έξι χιλιάδες, εννια-
κόσιοι άνθρωποι περίπου θα χρειαστούν µονάδα εντατικής νο-
σηλείας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Αντιλαµβάνεστε, κυρία Υπουργέ, ότι οι ανάγκες µας τώρα µόνο
για τη νέα γρίπη, είναι τετρακόσιες κλίνες και πλέον. Υπολει-
τουργούν, είναι κλειστές…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχει τελειώσει ο χρό-
νος σας.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Με συγχωρείτε, θα
επικεντρωθώ µόνο για ένα λεπτό στο Νοµό της Εύβοιας…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): ∆εν έχετε χρόνο.
Έχετε τελειώσει εδώ και ενάµιση λεπτό.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Μισό λεπτό, κυρία
Πρόεδρε. Μόνο στο Νοµό της Εύβοιας, τον οποίο εκπροσωπώ,
έχουµε το εξής θλιβερό φαινόµενο: Τρία νοσοκοµεία και το µε-
γαλύτερο νοσοκοµείο της Εύβοιας δεν έχει καν εντατική νοση-
λεία, αλλά δεν έχει ούτε µονάδα αυξηµένης φροντίδας. Αυτό,
λοιπόν, το Νοσοκοµείο της Εύβοιας ζητείται να εξυπηρετήσει
διακόσιους πενήντα χιλιάδες κατοίκους.

Θέλω τη δέσµευσή σας. Τι θα πω αύριο σ’ αυτούς τους αν-
θρώπους αν χρειαστεί να µπουν σε κάποια µονάδα εντατικής νο-
σηλείας;

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Έχετε το λόγο, κυρία Υπουργέ.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, την αγαπητή συ-
νάδελφο και συµµερίζοµαι την αγωνία της. Να ευχαριστήσω και
για τις ευχές και να πω ότι τα θέµατα της δηµόσιας υγείας και
της αντιµετώπισης της πανδηµίας, ξεπερνούν τα κόµµατα. Είναι
µια υπόθεση που αφορά τον ελληνικό λαό. Το δείξατε και εσείς
µε την τοποθέτησή σας. Και πρέπει να πω ότι και εµείς από τη
µέρα που αναλάβαµε στο Υπουργείο, θα είδατε ότι ενώ στα θέ-
µατα της υγείας κάνουµε µια σοβαρή διαφοροποίηση σε σχέση
µε την προηγούµενη κυβέρνηση και τις ευθύνες της, στο θέµα
της πανδηµίας είµαστε εξαιρετικά προσεκτικοί. Γιατί ακόµη κι αν
υπάρχουν στοιχεία διαφοροποίησης και κριτικής και συνεχώς
επικαιροποιούµε και ενισχύουµε το σχέδιο αντιµετώπισης της
πανδηµίας, δεν χωρά να κάνουµε µικροκοµµατική και µικροαντι-
πολίτευση σ’ αυτά τα ζητήµατα.

Από εκεί και πέρα θέλω να σας πω ότι την Τετάρτη στην Επι-
τροπή Κοινωνικών Υποθέσεων θα έχουµε και την ευκαιρία να
γίνει και µια εις βάθος ενηµέρωση των συναδέλφων της επιτρο-

πής για όλο το σχέδιο αντιµετώπισης της πανδηµίας. Θα είναι
και οι επιστήµονες µαζί που είναι από τους αντίστοιχους επιστη-
µονικούς φορείς και η κ. Γιαµαρέλου από το Εθνικό Συµβούλιο
και ο κ. Σαρόγλου από το ΚΕΛΠΝΟ ακριβώς για να έχει και η
Εθνική Αντιπροσωπεία την πλήρη εικόνα γύρω απ’ όλα αυτά τα
θέµατα.

Όπως σωστά είπατε, ο χειµώνας είναι µπροστά µας κι αυτό το
πανδηµικό κύµα πλέον έχει αρχίσει και έχει µια αυξητική τάση
και σύµφωνα µε τους επιστήµονες, πολύ γρήγορα µπορεί να κλη-
θούµε να αντιµετωπίσουµε την έξαρσή του. Όλοι ευχόµαστε να
είναι σε ήπια µορφή, αλλά πρέπει να λαµβάνουµε τα µέτρα µας
-και είναι σαφές αυτό- σε κάθε επίπεδο, προκειµένου να αντιµε-
τωπίσουµε το χειρότερο σενάριο.

Υπ’ αυτήν την έννοια, λοιπόν, εµείς έχουµε ξεκινήσει το γενικό
εµβολιασµό, γιατί αυτό είναι µια ασπίδα για τον ελληνικό λαό.
Φυσικά ο εµβολιασµός είναι προαιρετικός. Ο κάθε Έλληνας πο-
λίτης θα κρίνει κατά πόσο επιθυµεί να εµβολιαστεί. Αλλά σίγουρα
και µε βάση αυτά που οι ίδιοι οι επιστήµονες λένε, ειδικά οι συ-
µπολίτες µας που αντιµετωπίζουν πρόβληµα υγείας, θα πρέπει
σε συνεννόηση µε το γιατρό που τους παρακολουθεί να το δουν
και να πάρουν τα µέτρα τους.

Όσον αφορά τις µονάδες εντατικής θεραπείας θέλω να σας
διαβεβαιώσω ότι κάνουµε αυτόν τον αγώνα δρόµου. ∆εν µπο-
ρούµε φυσικά µέχρι τα Χριστούγεννα να ανοίξουµε τετρακόσιες
κλίνες. Αυτό δεν θα ήταν εφικτό και υπεύθυνο να το πω. Αυτό
που µπορούµε, όµως και προσπαθούµε είναι τουλάχιστον αυτές
οι εκατό κλίνες, οι οποίες έχουν ετοιµότητα αλλά που χρειάζεται
να στελεχωθούν µε το αντίστοιχο νοσηλευτικό προσωπικό, αυτή
είναι και η αιχµή της προσπάθειάς µας. Και καταλαβαίνετε ότι θα
είναι και ένα τεράστιο κέρδος για το ίδιο το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας, εφόσον αυτές οι κλίνες ενεργοποιηθούν και µπορούν να
καλύψουν ούτως ή άλλως τις αυξηµένες ανάγκες που υπάρχουν.

Σε κάθε περίπτωση σηµειώνω αυτό που είπατε για το Νοσο-
κοµείο της Χαλκίδας. Και αυτό που µπορώ να σας πω, όπως εί-
πατε και εσείς, δεν εντάσσεται στις εκατό κλίνες που έχουµε
βάλει ως πρώτο στόχο για την πανδηµία. Αλλά σε κάθε περί-
πτωση για την επόµενη χρονιά θα το συζητήσουµε και θα εξετά-
σουµε πώς θα µπορούσαµε να αντιµετωπίσουµε ειδικά αυτό το
θέµα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει ένα αίτηµα από το Βου-

λευτή και Γενικό Γραµµατέα της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Τραγάκη για ολιγοήµερη άδειά του στο
εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Θα συζητηθεί τώρα η µε αριθµό 61/10.11.2009 δεύτερη επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κ. Ευάγγελου Αντώναρου προς τον Υπουργό
Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης,
σχετικά µε την απόκτηση Ελληνικής Ιθαγένειας κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Αντώναρου έχει ως εξής:
«Στην οµιλία του στο Παγκόσµιο Φόρουµ για τη Μετανάστευση

ο Πρωθυπουργός κ. Παπανδρέου είπε, µεταξύ των άλλων, ότι
«προτείνουµε την απόκτηση ιθαγένειας µε τη γέννηση του νέου
ανθρώπου στην επικράτειά µας».

Η θέση αυτή σηµαίνει την αποδοχή ενός «αυτοµατισµού» κατά
την πολιτογράφηση όσων παιδιών µεταναστών γεννιούνται στη
χώρα µας και συνιστά πλήρη ανατροπή της ισχύουσας νοµοθε-
σίας και ορίζει συγκεκριµένες προϋποθέσεις για την απόκτηση
της ελληνικής ιθαγένειας. Ταυτόχρονα έρχεται σε αντίθεση µε
όσα ισχύουν σχεδόν σε όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, αλλά και µε τις διεθνείς τάσεις στο θέµα της απόκτησης της
ιθαγένειας από τους µετανάστες.

Εξ άλλου η προοπτική άµεσης πολιτογράφησης όσων παιδιών
µεταναστών γεννιούνται στην Ελλάδα θα οξύνει το συνεχώς
ογκούµενο µεταναστατευτικό ρεύµα προς την Ελλάδα αφού θα
καταστήσει τη χώρα µας ακόµη πιο ελκυστικό προορισµό για πα-
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ράνοµους µετανάστες.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1.Ως Έλληνες πολίτες θα πολιτογραφούνται µε αυτόν τον «αυ-

τόµατο» τρόπο µόνο τα παιδιά µεταναστών που βρίσκονται στη
χώρα µε κανονική άδεια παραµονής ή όλα ανεξαιρέτως καθώς
και οι µετανάστες γονείς όσων παιδιών γεννιούνται στην Ελλάδα;

2.Πώς θα πείσει η χώρα µας τους Ευρωπαίους εταίρους µας
ότι κάνει ό,τι είναι απαραίτητο για να ανακόψει τα κύµατα λα-
θραίων µεταναστών όταν παραχωρεί έτσι απλόχερα την ιθαγέ-
νειά της, κάτι που δεν γίνεται σε άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης;»

Στην ερώτηση του κ. Αντώναρου θα απαντήσει η Υφυπουργός
κ. Τζάκρη.

Ορίστε, κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Κληθήκαµε σήµερα να απαντήσουµε στην ερώτηση του συνα-
δέλφου της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης επί ενός ζητήµατος που
µέχρι πρόσφατα αντιµετωπίζονταν µε τη λογική του «δεν ξέρω,
δεν άκουσα, δεν είδα». Και αναφέροµαι στα ζητήµατα της δεύ-
τερης γενιάς των µεταναστών και κυρίως στο ζήτηµα της από-
δοσης σ’ αυτούς της ελληνικής ιθαγένειας.

Πρόσφατα ο Πρόεδρος τους ΠΑΣΟΚ µιλώντας από το Βήµα
του Τρίτου Παγκόσµιου Φόρουµ για τη µετανάστευση και την
ανάπτυξη, ανέφερε επί λέξει ότι η δέσµευσή µας για την από-
δοση της ιθαγένειας στη δεύτερη γενιά θα γίνει πράξη. Και
ασφαλώς µη φανταστεί κανείς ότι πρόκειται για την υλοποίηση
µιας δέσµευσης η οποία εξαγγέλθηκε λίγες µέρες πριν από τις
πρόσφατες εκλογές. Αντίθετα πρόκειται για τον κεντρικό άξονα
της νέας µεταναστευτικής πολιτικής, την οποία εµείς θέτουµε ως
µείζονα προτεραιότητα, µε την προοπτική να µεγιστοποιήσουµε
και να διασφαλίσουµε τα οφέλη της µετανάστευσης για το σύ-
νολο της ελληνικής κοινωνίας.

∆ιακόσιες χιλιάδες, εποµένως, µεταναστών δεύτερης γενιάς
που γεννήθηκαν στην Ελλάδα, είτε βρέθηκαν στην Ελλάδα από
πολύ µικρή ηλικία, που µεγαλώνουν στη χώρα µας, που διακρί-
νονται στα ελληνικά δηµόσια σχολεία, που είναι πλήρως ενσω-
µατωµένοι στην ελληνική κοινωνία, καλούνται κάποια στιγµή της
ζωής τους να αντιµετωπίσουν το εξής παράδοξο: µεταβάλλονται
αιφνιδίως, εν µία νυχτί στην κυριολεξία, στα δεκαοκτώ τους χρό-
νια, σε ξένο σώµα για την ελληνική κοινωνία. Μετατρέπονται σε
οικονοµικούς µετανάστες, οι οποίοι, για να νοµιµοποιήσουν την
παραµονή τους στη χώρα µας, θα πρέπει, είτε να συγκεντρώ-
σουν κάποιο αριθµό ενσήµων είτε να φοιτήσουν στα ελληνικά πα-
νεπιστήµια. Όπως αντιλαµβάνεστε, πρόκειται για δύσκολες
καταστάσεις και στη µία και στην άλλη περίπτωση. Ο συµφοιτη-
τής µας εποµένως, ο φίλος µας, ο γείτονάς µας, αντιµετωπίζεται
κάποια στιγµή ως ξένο σώµα, στερείται του δικαιώµατος στο
µέλλον και στο παρόν θα έλεγα µε το άγχος της ανασφάλειας να
του στερεί στο όνειρο στον προγραµµατισµό τόσο της ίδιας της
ζωής του, όσο και της ζωής της οικογένειάς του.

Θα πρέπει να επισηµάνουµε εδώ ότι αυτή η παράδοξη κατά-
σταση, που δηµιουργείται, δεν πλήττει µόνο αυτήν την ευαίσθητη
κατηγορία των συνανθρώπων µας, πλήττει, κατά την άποψή µου,
το σύνολο της ελληνικής κοινωνίας. ∆ιότι εµείς σαν ελληνική πο-
λιτεία, που επενδύσαµε σε αυτούς τους ανθρώπους, που τους
κάναµε µετόχους και κοινωνούς της ελληνικής παιδείας, αποφα-
σίσαµε κάποια στιγµή ότι έχουµε την πολυτέλεια να τους κατα-
στήσουµε ξένο σώµα, να τους εκδιώξουµε από τη χώρα µας, ενώ
βρίσκονται στην πλέον παραγωγική ηλικία και µπορούν να προ-
σφέρουν πολλαπλώς στην κοινωνική και οικονοµική ζωή του
τόπου.

Εµείς, αντίθετα, θεωρούµε ότι το ζήτηµα αυτό είναι ώριµο στην
ελληνική κοινωνία και πιστεύουµε ότι όλοι αυτοί οι άνθρωποι που
είτε γεννήθηκαν στη χώρα µας είτε ζουν στη χώρα µας από πολύ
µικρή ηλικία, που µεγαλώνουν στη χώρα µας, που σπουδάζουν,
που µορφώνονται στην Ελλάδα, δεν θα πρέπει να αποµακρύνο-
νται, πολύ περισσότερο µε βίαιο τρόπο, από τη χώρα. Σε όλους
αυτούς είναι δίκαιο να τους αναγνωριστεί το δικαίωµα στην ιθα-
γένεια, δηλαδή, να αποκτήσουν την ελληνική ιθαγένεια, µιας και

αποτελούν ήδη αναπόσπαστο κοµµάτι της ελληνικής κοινωνίας.
Και όπως αντιλαµβάνεστε, κύριε συνάδελφε, το δικαίωµα αυτό
επιφυλάσσεται στα παιδιά των νοµίµων µεταναστών, όπως γίνε-
ται και µε τις υπόλοιπες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και
προκειµένου να αποφευχθεί αυτός ο καταχρηστικός κίνδυνος
της άσκησης του δικαιώµατος, όπως αναφέρετε στην ερώτησή
σας, έχω να σας πω ότι βεβαίως θα τεθεί και ένα ελάχιστο όριο
παραµονής, είτε των γονέων τους είτε των ίδιων, εφόσον πρό-
κειται για ορφανά ή ασυνόδευτα τέκνα. Με αυτόν τον τρόπο
απαντάµε και στις φοβίες που κάποιοι σαν και εσάς προσπαθούν
να ενσπείρουν στην ελληνική κοινωνία, σπεύδοντας, αν θέλετε,
να προσφέρουν κακές υπηρεσίες και στη χώρα και στην κοινω-
νική συνοχή της χώρας µας µε αυτά που αναφέρονται και στη
διατύπωση της ερώτησής σας, ότι δήθεν µε αυτόν τον τρόπο η
χώρα µας θα καταστεί έτι ελκυστικότερος προορισµός παράνο-
µων µεταναστών ανά τον κόσµο.

Από εκεί και πέρα, θέλω να αναφέρω ότι η απόδοση της ελλη-
νικής ιθαγένειας κατ’ αυτόν τον τρόπο θα γίνει ύστερα από δια-
βούλευση και µε συγκριτική επισκόπηση της νοµοθεσίας των
άλλων κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, λαµβάνοντας
υπ’ όψιν ότι η κυρίαρχη αρχή στο ελληνικό δίκαιο είναι η αρχή….

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Υπουργέ, θα συ-
νεχίσετε στη δευτερολογία σας.

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Μισό λεπτό,
κυρία Πρόεδρε, ολοκληρώνω.

…είναι η αρχή του αίµατος. Όπως λοιπόν, άλλες, χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, που έχουν και τεράστια εµπειρία και στα
ζητήµατα των µεταναστευτικών ροών και στα ζητήµατα της εν-
σωµάτωσης των µεταναστών τους, πολύ περισσότερο της δεύ-
τερης γενιάς στις κοινωνίες τους, κάποια στιγµή υιοθέτησαν
συγκεκριµένους κανόνες, για την εισαγωγή αυτών των παιδιών
στον κοινωνικό τους ιστό, κατά τον ίδιο τρόπο κι εµείς θα αντι-
µετωπίσουµε και θα διευθετήσουµε το κρίσιµο αυτό θέµα, όπως
ανέφερα προηγουµένως. Θα πρέπει όµως να λάβουµε υπόψη
µας ότι η αρχή του αίµατος, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, υποχω-
ρεί διεθνώς και βεβαίως, η ελληνική πολιτεία προτίθεται να υιο-
θετήσει και την αρχή του εδάφους µε συγκεκριµένες
προϋποθέσεις. Σε κάθε περίπτωση, θεωρούµε ότι το ζήτηµα της
απόκτησης ιθαγένειας σε µετανάστες δεύτερης γενιάς είναι ένα
στοίχηµα που πρέπει να κερδηθεί και γι’ αυτό θα προσπαθή-
σουµε να το ρυθµίσουµε µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο για τη
χώρα µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε την
κυρία Υπουργό.

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Αντώναρος.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΝΤΩΝΑΡΟΣ: Κυρία Υπουργέ, σας ευχαριστώ

για την καθόλου κατατοπιστική απάντηση, που µου δώσατε η
οποία δεν θίγει καν το θέµα, που, αφενός, αναφέρεται στην ερώ-
τηση που σας υπέβαλα και, αφετέρου, στην ακριβή διατύπωση
συγκεκριµένης φράσης από την οµιλία του Πρωθυπουργού. Έχω
πάρει από την οµιλία του Πρωθυπουργού την ακριβή διατύπωση
και την έχω βάλει σε εισαγωγικά. Ο Πρωθυπουργός είπε επί
λέξει: “Προτείνουµε την απόκτηση ιθαγένειας µε τη γέννηση του
νέου ανθρώπου στην επικράτειά µας». Και αυτό είναι το θέµα στο
οποίο εγώ από την πλευρά µου έχω επιφυλάξεις.

Βεβαίως σπεύδω να πω εισαγωγικά, ότι στην τοποθέτησή σας
διευκρινίσατε ένα ουσιαστικό θέµα λέγοντας ότι την ελληνική ιθα-
γένεια µπορούν να την αποκτήσουν τα παιδιά µεταναστών που
βρίσκονται νόµιµα στην Ελλάδα. Αυτή είναι µία διευκρίνιση την
οποία κάνατε, ενώ δεν υπήρχε σε άλλες τοποθετήσεις της Κυ-
βέρνησης και του ΠΑΣΟΚ µέχρι τώρα. Χαιρετίζω ότι το λέτε.

Είναι αυτονόητο ότι ο νόµος περί ιθαγενείας τον οποίο ψήφισε
η προηγούµενη κυβέρνηση, η κυβέρνηση του Κώστα Καραµανλή,
και δηµοσιεύθηκε στις 10 Νοεµβρίου 2004 στην Εφηµερίδα της
Κυβέρνησης δίνει λύση επαρκή, ουσιαστική και πέρα από οποι-
αδήποτε αµφισβήτηση σε όλα αυτά τα θέµατα. Και µάλιστα, στο
πρώτο άρθρο λέει µεταξύ των άλλων, ότι την ελληνική ιθαγένεια
αποκτά από τη γέννησή του και όποιος γεννιέται σε ελληνικό έδα-
φος, εφόσον δεν αποκτά µε τη γέννησή του αλλοδαπή ιθαγένεια
ή είναι άγνωστης ιθαγένειας. Συνεπώς, δεν υπάρχει για κανένα
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από τα παιδιά που γεννιούνται στην Ελλάδα νοµικό κενό. Γιατί
ακριβώς επειδή, όπως είπατε κι εσείς, στη χώρα µας ισχύει το
δίκαιο του αίµατος, το δίκαιο που σηµειωτέον έχει κατισχύσει σε
όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ακόµα και σε εκείνες
όπου µέχρι πριν λίγα χρόνια ίσχυε το δίκαιο του εδάφους, τα παι-
διά που γεννούνται παίρνουν την ιθαγένεια των γονέων τους
εκτός εάν είναι άγνωστης ιθαγενείας, οπότε ισχύει αυτό που σας
είπα.

Ειλικρινά, δυσκολεύοµαι να κατανοήσω τι ακριβώς θέλετε να
κάνετε. Ξέρετε ότι η πλειοψηφία, ένας πολύ µεγάλος αριθµός
από τις εκατοντάδες χιλιάδες των µεταναστών που βρίσκονται
στη χώρα µας, είναι παράνοµοι. ∆εν υπάρχει καµµία αµφιβολία
ότι οι λύσεις που πρέπει να βρίσκονται, πρέπει να είναι συµβατές
και µε τα ανθρώπινα δικαιώµατα και µε τις διεθνώς αναγνωρι-
σµένες ελευθερίες. Πρέπει όµως να λαµβάνουν υπόψη ότι και τα
γενικότερα συµφέροντα των Ελλήνων πολιτών. Ο αυτοµατισµός
του οποίου άφησε να διαφανεί πέρα από οποιαδήποτε αµφιβολία
ο Πρωθυπουργός στην οµιλία του στο Forum, δεν εξυπηρετεί
αυτήν τη στόχευση. Αντίθετα δείχνει να ανοίγει διάπλατα τις πόρ-
τες της χώρας σε πολλούς που θέλουν να έλθουν εδώ για να
αποκτήσουν την ελληνική ιθαγένεια. Εισάγει δηλαδή µε αυτόν
τον τρόπο που διατυπώθηκε -εάν δεν διευκρινιστεί µε διαφορε-
τικό τρόπο- την αρχή του δικαίου του εδάφους, που δεν έχει τη
βάση του σε καµµία ευρωπαϊκή χώρα. Ακόµα και η Μεγάλη Βρε-
τανία, που εφάρµοζε παλαιότερα αυτήν την αρχή, την έχει κα-
ταργήσει εδώ και πολλά χρόνια, η Ιρλανδία το ίδιο, η Ισπανία
βρίσκεται στο στάδιο της διαβούλευσης για να την καταργήσει…

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Σας παρακαλώ τελει-
ώνετε, κύριε συνάδελφε.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΝΤΩΝΑΡΟΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Θα πουν κάποιοι: τα παιδιά χωρίς ιθαγένεια τι θα γίνουν; Μα,

σας το είπα ήδη, αυτό έχει ρυθµιστεί εδώ και καιρό. Θα πρέπει,
λοιπόν, να δοθεί µία λύση η οποία θα είναι ουσιαστική. Και εκείνο
το οποίο προτείνω είναι, τα παιδιά που γεννιούνται από νόµιµους
µετανάστες, να αποκτούν την ιδιότητα του επί µακρόν διαµένο-
ντος και όταν συµπληρώσουν το δέκατο όγδοο έτος της ηλικίας
τους, ακριβώς για να µην εµφανίζονται τα προβλήµατα που εσείς
θίξατε, να έχουν τη δυνατότητα να αποφασίζουν εάν θέλουν την
ιθαγένεια των γονιών τους ή την ελληνική. Αυτό λύνει όλα τα θέ-
µατα.

Περιµένω, λοιπόν, στη δευτερολογία σας να διευκρινίσετε
ακόµα περισσότερο το θέµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Υφυπουργέ,

έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης, και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κατ’ αρχάς, ευ-
χαριστώ τον κύριο συνάδελφο για την τοποθέτησή του, γιατί µου
έδωσε την ευκαιρία να επισηµάνω κατ’ αυτόν τον τρόπο ότι σκο-
πεύουµε να καταθέσουµε ένα αναθεωρηµένο πλαίσιο του Κώ-
δικα Ελληνικής Ιθαγένειας, καθόσον η ανάγκη µίας συστηµατικής
αλλαγής που να πηγαίνει προς την κατεύθυνση ενός, αν θέλετε,
σύγχρονου, λειτουργικού, µακροχρόνιου σχεδιασµού υπαγο-
ρεύεται πλέον από τις σηµερινές καταστάσεις.

Κύριε συνάδελφε, θα σας πω ότι το ζήτηµα της ιθαγένειας των
παιδιών της δεύτερης γενιάς δεν είχε ρυθµιστεί από την κυβέρ-
νησή σας. Κάποια στιγµή εσείς πέρυσι µε το άρθρο 40 παρά-
γραφος 7 του Ν. 3731/2008 και δώσατε δήθεν το καθεστώς του
επί µακρόν διαµένοντας στα παιδιά των µεταναστών πάνω από
δεκαοκτώ χρονών που ζουν στη χώρα και πανηγυρικά εξαγγεί-
λατε ότι αποκαθιστάτε τη νοµιµότητα αυτών και ρυθµίζετε τα ζη-
τήµατα της προσωπικής και της νοµικής τους καταστάσεως.
Επρόκειτο για µία απόλυτη «τρύπα στο νερό», επρόκειτο για ένα
«τίποτα», αρκεί να σας πω ότι η χρήση αυτής της δυνατότητας,
του επί µακρόν διαµένοντος έχουν «εκµεταλλευτεί» µέχρι σήµερα
τέσσερα παιδιά από δεύτερη γενιά των µεταναστών στην οποία
εσείς αναφέρεσθε.

Κλείνοντας, κύριε συνάδελφε, θα ήθελα να µιλήσω για την ανά-
γκη διευθέτησης αυτού του σοβαρότατου ζητήµατος. Νοµίζω ότι

αναφέρθηκα επαρκώς στην πρωτολογία µου. Σας ανέφερα τα
προβλήµατα και τα ζητήµατα που αντιµετωπίζουν αυτά τα παι-
διά, που υποχρεούνται κάποια στιγµή στα δεκαοχτώ τους χρόνια
ακόµα και να απελαθούν. ∆εν είναι λίγα τα παιδιά που έχουν βιώ-
σει τέτοιες εµπειρίες και τέτοιες καταστάσεις.

Θέλω να πω λοιπόν ότι την ανάγκη της αποκατάστασης του
νοµικού και του προσωπικού τους καθεστώτος δεν την οφεί-
λουµε στους µετανάστες, αλλά την οφείλουµε κυρίως στην ελ-
ληνική κοινωνία, στη συνοχή της ελληνικής κοινωνίας. Πρόκειται
για ένα ιδιαίτερα δυναµικό κοµµάτι του πληθυσµού που βρίσκε-
ται στην ελληνική κοινωνία µε διάθεση για προσφορά και µε δυ-
ναµισµό, δηλαδή πρόκειται για ανθρώπους που διαθέτουν τα
απαραίτητα «εργαλεία» που έχει ανάγκη η κοινωνία µας. Όπως
αντιλαµβάνεστε, για να είναι ανταγωνιστική µία κοινωνία, για να
είναι ισχυρή και δυνατή, έχει ανάγκη από νέους ανθρώπους και
από νέες ιδέες.

Εποµένως, το στοίχηµα, κύριε συνάδελφε, είναι δικό µας. Ή
θα µείνουµε σε παρελθούσες εποχές, λογικές και νοοτροπίες ή
θα προχωρήσουµε µε τα ζητήµατα της ιθαγένειας µε τον τρόπο
που σας ανέφερα προηγουµένως, αλλιώς θα µείνουµε δέσµιοι
ενός, αν θέλετε, επικίνδυνου εθνοκεντρισµού, µίας ανασφάλειας
και µίας εσωστρέφειας που δεν έχει να προσφέρει υπηρεσίες
στη χώρα και που νοµίζω ότι θα µας καταστήσει κατ’ αυτό τον
τρόπο ουραγούς της παγκόσµιας κοινότητας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε κι εµείς.
Η πρώτη µε αριθµό 41/9-11-2009 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Αθανασίου Αλευρά προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την
υλοποίηση του έργου του Μητροπολιτικού Πάρκου στου Γουδή
κ.λπ. δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του Βουλευτού και δια-
γράφεται.

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 63/10-11-2009 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας κ. Σπυρίδωνα Χαλβατζή προς τους Υπουργούς
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων και Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας σχετικά µε την κατάργηση όλων των
διοδίων κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Η πολιτική της ιδιωτικοποίησης των εθνικών οδών χαράχτηκε

και εφαρµόστηκε πιστά από τις κυβερνήσεις τόσο της Νέας ∆η-
µοκρατίας όσο και του ΠΑΣΟΚ τα τελευταία δεκαεπτά χρόνια,
µε αποτέλεσµα ο ελληνικός λαός να χρυσοπληρώνει τα όποια
έργα γίνονται και για την κατασκευή τους (από τον κρατικό προ-
ϋπολογισµό και τη φορολογία του) και για τη χρήση τους, πλη-
ρώνοντας πανάκριβα «χαράτσια»-διόδια.

Έτσι, η τιµή των διοδίων που πληρώνουν οι οδηγοί στους οδι-
κούς άξονες, µέσα σε ενάµισι χρόνο αυξήθηκε πάνω από 200%.
Οι οδηγοί που χρησιµοποιούν την Αττική Οδό, που κινούνται δη-
λαδή στα όρια του λεκανοπεδίου, αναγκάζονται να πληρώνουν
2,70 ευρώ για κάθε διαδροµή. Το τελευταίο διάστηµα «φυτρώ-
νουν» όλο και περισσότεροι σταθµοί διοδίων, µέσα σ’ αυτούς και
οι πλευρικοί, µε αποτέλεσµα να χρυσοπληρώνουν οι οδηγοί
ακόµα και για µία τοπική µετακίνηση λίγων χιλιοµέτρων από και
προς τη δουλειά ή το σπίτι τους.

Οι υπέρογκες αυτές αυξήσεις, αλλά και όσες θα επακολουθή-
σουν, προβλέπονται από τις συµβάσεις παραχώρησης τύπου Σύ-
µπραξης ∆ηµόσιου-Ιδιωτικού Τοµέα που µαζί ψήφισαν στη Βουλή
και η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ παραχωρώντας και το
εθνικό οδικό δίκτυο στο µεγάλο κεφάλαιο και συγκεκριµένα σε
ορισµένους µεγάλους κατασκευαστικούς οµίλους.

Το ΚΚΕ παλεύει για την κατάργηση όλων των διοδίων. Οι ερ-
γαζόµενοι έχουν δικαίωµα να κινούνται σε δωρεάν, σύγχρονους
και ασφαλείς αυτοκινητόδροµους, γιατί τους έχουν πληρώσει και
συνεχίζουν να τους πληρώνουν µε τα υπέρογκα τέλη κυκλοφο-
ρίας και µε τους µεγάλους φόρους στα καύσιµα.

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί εάν η Κυβέρνηση θα προχωρή-
σει στην άµεση κατάργηση των ληστρικών συµβάσεων παραχώ-
ρησης των διοδίων στις διάφορες κοινοπραξίες, εξασφαλίζοντας
το δικαίωµα των εργαζοµένων για δωρεάν, σύγχρονους και
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ασφαλείς αυτοκινητόδροµους χωρίς τέλη, φόρους και διόδια».
Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει

ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κύριος Ιω-
άννης Μαγκριώτης.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
∆εν ιδιωτικοποιήθηκαν οι αυτοκινητόδροµοι, κατασκευάζονται

ουσιαστικά ως ιδιωτικοί. Αυτό συµβαίνει γιατί είναι πολύ χαµηλή
η δηµόσια συµµετοχή (Εθνικοί και οι Κοινοτικοί Πόροι), ενώ αντι-
θέτως είναι πολύ υψηλή η ιδιωτική χρηµατοδότηση, είτε των κα-
τασκευαστικών εταιρειών είτε των τραπεζών που συµµετέχουν
στη χρηµατοδότηση των έργων. Γι’ αυτό και τα διόδια είναι πυκνά
και ακριβά και πολλά τα χρόνια της διαχείρισης και της εκµετάλ-
λευσης από τους παραχωρησιούχους.

∆εν φτάει, όµως, µόνο αυτό. Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, που συνέταξε και διαµόρφωσε αυτές τις συµβάσεις και
τις κύρωσε µε νόµο στη Βουλή, ενσωµάτωσε µέσα από τα διόδια
φόρους υπέρ του δηµοσίου. Έτσι, µετά από κάποια χρόνια ένα
µεγάλο µέρος των εισπραττόµενων διοδίων θα µεταφέρονται στο
Κράτος για τη µελλοντική κατασκευή δηµοσίων έργων.

Αυτή ήταν η απάντηση του κ. Σουφλιά, σε αντίστοιχη δική µας
ερώτηση. ∆ιότι, µας απαντούσε, πως δεν θα υπάρχει Ε’ Κοινο-
τικό Πλαίσιο Στήριξης και γι’ αυτό θα πρέπει να διασφαλίσουµε
πόρους από τώρα.

Εµείς διαφωνούµε µε αυτή τη λογική. Είναι µία νεοφιλελεύ-
θερη αντίληψη, διότι αυτοί οι φόροι είναι έµµεσοι τοπικοί φόροι.
Τα διόδια είναι πυκνά και ακριβά, και έρχονται ακόµα δύο αυξή-
σεις το καλοκαίρι του 2010 και το Φλεβάρη του 2011.Αναµένεται
διπλασιασµός, περίπου, των σηµερινών τιµών, εάν υλοποιηθούν
οι συµβάσεις του 2007.

Γι’ αυτό κι έχουµε τονίσει από πέρυσι, ως αντιπολίτευση αλλά
και τώρα ως Κυβέρνηση ότι δουλεύουµε και ετοιµαζόµαστε, για
να επαναδιαπραγµατευθούµε αυτές τις συµβάσεις παραχώρη-
σης, µε στόχο τη δραστική µείωση των φόρων υπέρ του δηµο-
σίου για να έχουµε ανάλογη µείωση των διοδίων.

Με τη λογική της Νέας ∆ηµοκρατίας τα µελλοντικά έργα αντί
να τα πληρώνει το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων µέσα από
τη γενική φορολογία του Κράτους, θα τα πληρώνουν για πολλά
χρόνια οι τοπικές και περιφερειακές κοινωνίες και ιδιαίτερα σε
ορισµένες περιφέρειες, όπως είναι η Στερεά Ελλάδα, η Θεσσα-
λία, η ∆υτική Ελλάδα, η Πελοπόννησος, η Ήπειρος και η Κεντρική
Μακεδονία.

Θέλω να διευκρινίσω, αγαπητέ συνάδελφε, ότι το ΠΑΣΟΚ ως
αξιωµατική αντιπολίτευση ψήφισε αυτές τις συµβάσεις για την
ανάγκη των έργων. Ήταν έντονη η διαφωνία µας και τότε για το
ύψος των διοδίων.

Έχετε, ακόµα, δίκιο όταν λέτε ότι δεν έχει ολοκληρωθεί το συ-
µπληρωµατικό και παράπλευρο δίκτυο, γι’ αυτό και τα προβλή-
µατα στις τοπικές µετακινήσεις είναι ακόµα µεγαλύτερα. Και σε
αυτό είχε δεσµευτεί η προηγούµενη κυβέρνηση, ότι πριν τοπο-
θετηθούν τα διόδια αυτά, ειδικά τα πλευρικά, θα έχουν διαµορ-
φωθεί οι παράπλευροι οδικοί άξονες. Αυτό, όµως, δεν έγινε, γιατί
µε τη δραµατική µείωση του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων, η προηγούµενη κυβέρνηση δεν είχε κανένα περιθώριο να
κατασκευάσει τοπικά και περιφερειακά, µεσαία και µικρά έργα
όπως είναι τα παράπλευρα δίκτυα.

Εµείς, λοιπόν, έχουµε δεσµευτεί για την αύξηση του Προ-
γράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων και µαζί µε τον επανασχεδια-
σµό του ∆’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης, θα δώσουµε, σε
συνεργασία µε τη Νοµαρχιακή και την Τοπική Αυτοδιοίκηση, έµ-
φαση στην κατασκευή των συµπληρωµατικών και παράπλευρων
δικτύων για να διευκολύνουµε τις τοπικές µετακινήσεις και να
µην είναι υποχρεωµένοι να πληρώνουν διόδια, οι κάτοικοι των πε-
ριοχών αυτών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Χαλβατζής.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, τα ωραία λόγια δεν

αρκούν. Και δεν αρκούν για τους εξής λόγους:
Πρώτον, τα ίδια κεφάλαια των κατασκευαστικών επιχειρήσεων,

των κατασκευαστικών οµίλων για πολύ µεγάλα έργα δεν ξεπερ-

νούν το 9% έως 11%. Τα δάνεια που παίρνουν, τα παίρνουν µε
την εγγύηση του κράτους και εξασφαλίζουν κέρδη για τριάντα
και πενήντα χρόνια.

∆εύτερον: Ναι, είναι ιδιωτικοί οι δρόµοι. Σας θυµίζω ότι πριν
µερικά χρόνια όταν έκλεισε η Αττική Οδός από τον παγετό, ο τότε
κυβερνητικός εκπρόσωπος –ψάξτε να βρείτε τις δηλώσεις- πα-
ρέπεµπε στη ∆ιεύθυνση της Αττικής Οδού για το πότε θα ανοίξει
ο δρόµος, πότε θα κυκλοφορήσει ο κόσµος, γιατί οι δρόµοι ήταν
ιδιωτικοί.

Η λογική που κυριαρχεί είναι η ιδιωτικοποίηση και η εµπορευ-
µατοποίηση των πάντων. Όλα δίδονται στο µεγάλο κεφάλαιο,
στις κατασκευαστικές εταιρείες. Και αυτά µε αποφάσεις και της
Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ. Οι εργαζόµενοι χρυσοπλη-
ρώνουν ακόµα και τον αέρα που αναπνέουν.

Τα διόδια, όπως σας είπαµε, αυξήθηκαν έως και 200%. Και
υπάρχει προγραµµατισµός για νέες αυξήσεις.

Η κυβερνητική πολιτική δίνει στον εργαζόµενο αυξήσεις οι
οποίες φτάνουν για να αγοράσει ένα κουλούρι. Και µόνο από τα
διόδια παίρνετε πίσω δύο κουλούρια. Και οι Συµπράξεις ∆ηµό-
σιου και Ιδιωτικού Τοµέα, που ψηφίστηκαν από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία και το ΠΑΣΟΚ, είναι συµβάσεις ληστρικές. Και αυτά δεν
είναι λόγια µόνο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος.

Θα σας θυµίσω για τα περίφηµα µεγάλα έργα για τη Γέφυρα
Ρίου-Αντιρρίου. Τότε από το Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδας χα-
ρακτηρίστηκε εκείνη η σύµβαση ως ληστρική και αποικιοκρατική.
Ανάλογοι χαρακτηρισµοί υπήρχαν και για την Αττική Οδό.

Μιλήσατε προηγουµένως για τη φορολογία. Ναι, γνωρίζουµε
ότι το 70% από τα έσοδα για το νέο δρόµο που άρχισε να κατα-
σκευάζεται από την Κόρινθο για την Πελοπόννησο, πηγαίνουν
στο κράτος. Εµείς ως Κοµµουνιστικό Κόµµα ζητάµε, αγωνιζόµα-
στε και στηρίζουµε τους αγώνες των εργαζοµένων για να κα-
ταργηθούν όλα τα διόδια. Έχει χρυσοπληρώσει ο ελληνικός
λαός, ο εργαζόµενος όλα τα έργα και από την άµεση και από την
έµµεση φορολογία. Οι εργαζόµενοι, οι άνεργοι, οι νέοι, ο λαός,
έχουν δικαίωµα να κυκλοφορούν ελεύθερα στους δρόµους και
να µην πληρώνουν. Επιτέλους, κάποια στιγµή πρέπει να σταµα-
τήσουν να µπαίνουν χαράτσια.

Εµείς θα συνεχίσουµε να καλούµε το λαό, να καλούµε τη νεο-
λαία να σταµατήσει να πληρώνει γι’ αυτά που έχει µέχρι σήµερα
πληρώσει. Πρέπει να µπει ένα φρένο. ∆εν µπορεί να δίνετε αυ-
ξήσεις 0,30 και 0,60 λεπτά την ηµέρα και να διπλασιάζονται τα
διόδια!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Μια διευκρίνιση θέλω να κάνω. Όπως είναι οι
συµβάσεις τυπικά, ακόµα δεν έχουν αρχίσει οι εισπράξεις υπέρ
του δηµοσίου, γιατί η µια σύµβαση παραχώρησης θα αρχίσει το
2013, το 2015 η άλλη και το 2021 η τρίτη. Μιλάω για τους τρεις
βασικούς άξονες. Το λέω αυτό για να είµαστε ακριβείς στη συ-
ζήτηση.

Αυτές ακριβώς τις εισπράξεις υπέρ του δηµοσίου που καθι-
στούν πανάκριβα τα διόδια και είναι πολλά τα χρόνια εκµετάλ-
λευσης από τους ιδιώτες παραχωρησιούχους, σκοπεύουµε στην
επαναδιαπραγµάτευση να αφαιρέσουµε, γιατί δεν είναι δυνατόν
οι τοπικές κοινωνίες να πληρώνουν τα δηµόσια έργα της επόµε-
νης δεκαετίας. Αυτό είναι έξω και πέρα από τη δική µας προο-
δευτική αντίληψη. Αυτή είναι η αντίληψη της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Αδίκως µας ταυτίζετε, γιατί οι συµβάσεις της Αττικής Οδού και
του Ρίου Αντιρρίου, που είναι επίσης συµβάσεις παραχώρησης
έχουν δύο διαφορετικά ποιοτικά χαρακτηριστικά που τις διαφο-
ροποιούν. Το πρώτο είναι η υψηλή συµµετοχή του δηµοσίου.
Εδώ η συµµετοχή των ιδιωτών είτε ως κατασκευαστών είτε ως
τραπεζιτών, είναι περίπου το 80%. Γι’ αυτό ακριβώς είναι πολλά
τα χρόνια, όπως είπα, της εκµετάλλευσης, πάνω στα οποία προ-
στίθεται και ο φόρος υπέρ του κράτους.

Το δεύτερο που θέλω να τονίσω είναι ότι στην Αττική Οδό και
το Ρίο-Αντίρριο υπάρχει µια ρήτρα. Όταν ο παραχωρησιούχος
από την εκµετάλλευση του οδικού άξονα συγκεντρώσει το συµ-
φωνηµένο ποσοστό επί του κεφαλαίου που επένδυσε, ο οδικός
άξονας παραδίδεται στο δηµόσιο. Γι’ αυτό είναι δεκαοκτώ τα
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χρόνια της σύµβασης για την Αττική Οδό και η εκτίµηση είναι,
πως πιο γρήγορα από τα δεκαοκτώ χρόνια -γιατί έχουµε αύξηση
φόρτων- θα παραδοθεί η Αττική Οδός στο ελληνικό δηµόσιο.

Αυτή ακριβώς είναι η δική µας προσέγγιση, που όπως κατα-
λαβαίνετε είναι πολύ διαφορετική από αυτή της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας.

Τέλος θα ήθελα να πω ότι ο χρήστης πρέπει να πληρώνει ένα
µέρος της συντήρησης και της λειτουργίας του αυτοκινητόδρο-
µου γιατί είναι πολύ υψηλό το κόστος. Για να σας δώσω ένα χα-
ρακτηριστικό παράδειγµα, στην Εγνατία που είναι δηµόσιο έργο
το ετήσιο κόστος για τη συντήρηση και τη λειτουργία της υπο-
λογίζεται περίπου στα 60.000.000 ευρώ ετησίως. Συνεπώς πρέ-
πει να υπάρχει η συµµετοχή µε ένα χαµηλό διόδιο του χρήστη
γιατί θα είναι άδικο ο κάτοικος µιας άλλης περιοχής που δεν χρη-
σιµοποιεί το συγκεκριµένο αυτοκινητόδροµο να πληρώνει για τη
συντήρησή του. Οι αυτοκινητόδροµοι αυτοί επειδή είναι υψηλών
ποιοτικών προδιαγραφών έχουν και υψηλό κόστος συντήρησης
και λειτουργίας.

Τέλος, η δική µας επιλογή είναι να ενισχύσουµε µέσα από το
Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων τα συµπληρωµατικά και πα-
ράπλευρα δίκτυα, για να µην αναγκάζονται οι πολίτες για τις το-
πικές µετακινήσεις τους, όπως ορθώς τονίζετε, να πληρώνουν
διόδια.

Μέσα στην επαναδιαπραγµάτευση θα θέσουµε και το ζήτηµα
των ανοιχτών διοδίων, γιατί σήµερα λειτουργούν τα συµβατικά
διόδια µε τις µπάρες, οι οποίες πέραν του ότι δηµιουργούν και
κυκλοφοριακά προβλήµατα. Έχουν ακόµα πιο πολύ -και εδώ
σωστά το τονίσατε- για κάποιες περιοχές, ειδικά εδώ στην Ατ-
τική και στη Στερεά Ελλάδα, την πρόσθετη αδικία, αφού το κό-
στος δεν είναι ανάλογο µε τα χιλιόµετρα της τοπικής διακίνησης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού).

Τα ανοιχτά ηλεκτρονικά διόδια θα δώσουν τη δυνατότητα να
υπάρχει δικαιοσύνη, τουλάχιστον στο κοµµάτι αυτό, δηλαδή να
πληρώνει ο καθένας ανάλογα µε την απόσταση που έχει διανύ-
σει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχει τελειώσει ο χρό-
νος σας, κύριε Υπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Να είστε βέβαιοι ότι πολύ γρήγορα θα έχουµε
πετύχει τα αποτελέσµατα για τα οποία έχουµε δεσµευθεί στον
ελληνικό λαό, ο οποίος έχει δίκιο που διαµαρτύρεται.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Υπενθυµίζω ότι τόσο οι κύριοι Υπουργοί, όσο και οι ερωτώντες

Βουλευτές, έχουν χρόνο ακριβώς τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: ∆εν θα ισχύσει όµως, κυρία

Πρόεδρε, αυτό από εδώ και πέρα. Θα ισχύσει από την επόµενη
φορά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (ΒέρΝικολαΐδου): Όχι, ισχύει για όλες τις
συνεδριάσεις. Έχετε ψηφίσει και η Νέα ∆ηµοκρατία και οι υπό-
λοιποι το συγκεκριµένο Κανονισµό και κάνουµε µια προσπάθεια
να τον τηρήσουµε.

Επόµενη είναι η τέταρτη µε αριθµό 59/10-11-2009 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Αθανασίου Πλεύρη προς τον Υπουργό Προστα-
σίας του Πολίτη, σχετικά µε τη δράση της Ελληνικής Αστυνοµίας
στην περιοχή των Εξαρχείων κ.λ.π.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Πλεύρη έχει ως εξής:
«Οι πολίτες της Αθήνας εδώ και χρόνια ταλαιπωρούνται από

τύπους που βαφτίζονται αντιεξουσιαστές, περνούν το χρόνο
τους αργόσχολα σε καφετέριες των Εξαρχείων και συχνά λεη-
λατούν και καταστρέφουν τις περιουσίες των εργαζοµένων Αθη-
ναίων. Πριν µερικές µάλιστα ηµέρες, οµάδα τέτοιων τύπων, αφού
επιτέθηκε σε αστυνοµικούς, αναζήτησε καταφύγιο στις καφετέ-
ριες της περιοχής. Εκεί, µέλη πολιτικού κόµµατος, δεν επέτρε-
ψαν στους αστυνοµικούς να κάνουν τη δουλειά τους.

Παρόλο που δεν υπήρξε η παραµικρή υπόνοια αστυνοµικής
βίας, εσείς κρίνατε σκόπιµο να ζητήσετε πολλάκις συγνώµη και
να διατάξετε την παραίτηση του Αρχηγού της Αστυνοµίας, δηµι-
ουργώντας στους αστυνοµικούς κλίµα ανασφάλειας ότι πριν
προβούν σε προσαγωγές θα πρέπει να εξετάζουν εάν οι ύποπτοι

ανήκουν σε πολιτικά κόµµατα.
Συνεπώς ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
Α) Για ποιο λόγο, κατά παράβαση των καθηκόντων σας, κά-

νατε παρέµβαση στη διαδικασία προσαγωγών και συλλήψεων δί-
νοντας την εντύπωση ότι πολίτες συγκεκριµένου πολιτικού
χώρου τυγχάνουν ασυλίας και εν τέλει για ποια συγκεκριµένη
πράξη των αστυνοµικών διατάξατε την παραίτηση του Αρχηγού;

Β) Πώς θα πραγµατοποιήσετε τις εξαγγελίες σας για ασφαλή
Αθήνα, όταν δεν αφήνετε την αστυνοµία να δράσει στα Εξάρ-
χεια, θύλακες των οποίων συνδέονται µε την τροµοκρατία».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Πλεύρη θα απαντήσει ο Υπουρ-
γός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρυσοχοΐδης.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η παράταξή µας, το ΠΑΣΟΚ,

έχει πεντακάθαρες απόψεις σε ό,τι αφορά την ασφάλεια της
χώρας και των πολιτών. Η θέση µας είναι ότι η χώρα και η κοι-
νωνία απαιτούν πολιτικές που θα διασφαλίζουν την κοινωνική ει-
ρήνη και την κοινωνική συµβίωση. Η θέση µας είναι ότι η βία και
το έγκληµα δεν έχουν θέση στην ελληνική κοινωνία. Η θέση µας
είναι επίσης ότι το κράτος είναι υποχρεωµένο να σέβεται τις ατο-
µικές ελευθερίες, τα ατοµικά δικαιώµατα και την ανθρώπινη υπό-
σταση. ∆εν επιτρέπεται σε κανέναν, σε κανένα κρατικό όργανο,
να βιαιοπραγεί σε βάρος των πολιτών, όπως επίσης δεν επιτρέ-
πεται κανένας πολίτης να βιαιοπραγεί σε βάρος περιουσίας, δη-
µόσιας ή ιδιωτικής, και να αφαιρεί έστω και ένα γραµµάριο
ελευθερίας από τους πολίτες. Αυτή είναι η θέση µας και αυτήν τη
θέση υπηρετούµε.

Προς την κατεύθυνση αυτή δεν ανεχθήκαµε, από την πρώτη
µέρα που αναλάβαµε, µε εντολή του ελληνικού λαού, την εξου-
σία στον τόπο, να συνεχίζεται ένα απαράδεκτο φαινόµενο κατα-
στροφών περιουσιών και να εµποδίζονται οι πολίτες να
κυκλοφορούν στους δρόµους. ∆εν επιτρέπουµε σε κανέναν να
αφαιρεί θέσεις απασχόλησης, να δηµιουργεί κακή εικόνα για τη
χώρα και να υπάρχουν επίσης ζώνες ανοµίας, οι οποίες όλα αυτά
τα χρόνια παρουσιάστηκαν σαν κάτι το ιδιαίτερο και µάλιστα ορι-
σµένες από αυτές ήταν ορµητήρια για παράνοµες πράξεις.

Αυτά έχουν τελειώσει. Και έχουν τελειώσει, διότι έχουµε την
πολιτική απόφαση και την πολιτική βούληση δεδοµένη να υπη-
ρετήσουµε, ως χρέος και καθήκον απέναντι στο λαό και στην πα-
τρίδα µας, την ασφάλεια της χώρας και την ασφάλεια των
πολιτών.

Την ηµέρα και κατά το γεγονός, στο οποίο αναφέρεται ο κύ-
ριος συνάδελφος, η Αστυνοµία έκανε λάθος. Μην ενοχοποιούµε
κόµµατα, ιδέες. Τα κόµµατα, η πολιτική, οι ιδέες πρέπει να κυ-
κλοφορούν ελεύθερα. ∆εν ενοχοποιούµε κανέναν. Είναι λάθος.
Από την άλλη πλευρά, κανείς πολίτης δεν υπόκειται σε κάποια
διακριτική και ιδιαίτερη µεταχείριση.

Ωστόσο, η Αστυνοµία εκείνη τη µέρα έκανε λάθος. ∆ιότι πα-
ραβρέθηκε σε έναν χώρο, όπου δεν έπρεπε να υπάρχει. Με δική
µας εντολή η Αστυνοµία βρίσκεται εκεί, αλλά πρέπει να υπάρχει
σοβαρότητα, επαγγελµατισµός και σεβασµός στην ανθρώπινη
αξιοπρέπεια και στα ατοµικά δικαιώµατα. Και αυτό θα υπηρε-
τούµε από δω και πέρα, κάθε µέρα, µε σεβασµό στο Σύνταγµα,
τους νόµους, την Ποινική ∆ικονοµία, όπου χρειάζεται να πάµε σε
δίκες, και εν τέλει µια αποστολή µε στόχο να αισθανθούν ξανά οι
πολίτες ασφαλείς.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Πλεύρης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς θέλω να δώσω συγχαρητήρια στην

Ελληνική Αστυνοµία για την επιτυχία που είχε σήµερα και στο
κοµµάτι που αναλογεί και στο Υπουργείο σας ως πολιτικού προϊ-
σταµένου στη διοίκηση της Ελληνικής Αστυνοµίας. Γιατί καλόν
είναι κάποιες φορές να λέµε και συγχαρητήρια στην Ελληνική
Αστυνοµία.

Και επειδή κρίνατε σκόπιµο να ζητήσετε συγγνώµη για το συ-
γκεκριµένο συµβάν, στο οποίο θα αναφερθώ, κύριε Υπουργέ,
κρίνω σκόπιµο ότι η Κυβέρνηση πρέπει να ζητήσει συγγνώµη και
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από την Ελληνική Αστυνοµία γι’ αυτό που έχει ειπωθεί από τον
αξιότιµο κύριο Πρωθυπουργό στις προγραµµατικές δηλώσεις,
ότι σκοτώθηκε Πακιστανός από αστυνοµική βία. Αυτά είπε ο κύ-
ριος Πρωθυπουργός τότε. Και πλέον υπάρχει ένα πόρισµα στο
οποίο λέει ότι ο συγκεκριµένος Πακιστανός σκοτώθηκε για τε-
λείως διαφορετικούς λόγους, που δεν έχουν να κάνουν µε την
Ελληνική Αστυνοµία. Συνεπώς, δεν ξέρω αν ο ίδιος ο κύριος
Πρωθυπουργός θέλει να επέµβει σε αυτό, αλλά εσείς τουλάχι-
στον πρέπει να ζητήσετε συγγνώµη από την Ελληνική Αστυνοµία
γι’ αυτά που ειπώθηκαν τότε.

Τώρα, έρχοµαι στο συγκεκριµένο συµβάν, κύριε Υπουργέ.
Αυτό το οποίο εµάς µας ανησυχεί είναι εάν τυχόν η πρόθεση που
θέλετε να δείξετε, πραγµατικά να µην υπάρχει ανοµία σε καµµία
περιοχή της ελληνικής επικράτειας, στο πλαίσιο πάντα του σε-
βασµού των ανθρωπίνων δικαιωµάτων, είναι θέληση την οποία
θα υπηρετήσετε ή θα ενδώσετε σε τυχόν πιέσεις.

Κύριε Υπουργέ, δεν ξέρω αν η Αστυνοµία καλώς ή κακώς βρέ-
θηκε στο συγκεκριµένο σηµείο. Εγώ ξέρω ότι οι αστυνοµικοί κυ-
νηγούσαν κάποιους από τους οποίους είχαν δεχθεί επιθέσεις και
πήγαν να ψάξουν σε συγκεκριµένες καφετέριες. ∆εν µπορώ να
καταλάβω: υπάρχει κάποιος νόµος που να απαγορεύει σε αστυ-
νοµικούς να κάνουν έλεγχο, εάν σε συγκεκριµένη καφετέρια ή
χώρο γίνεται παρουσίαση βιβλίου, εάν τυχόν θεωρούν ότι µέσα
εκεί έχουν µπει άνθρωποι που προηγουµένως είχαν διαπράξει
αξιόποινες πράξεις;

Και µε προβληµατίζει και το γεγονός – δεν ξέρω κατά πόσον
είναι µέσα στο πλαίσιο των αρµοδιοτήτων σας και οφείλω να πω
ότι προσπάθησα νοµικά να το εξετάσω, αλλά δεν έχω καταλήξει
– αν έχετε τη δυνατότητα, όταν έχουν γίνει κάποιες προαγωγές
να µπορείτε να διατάξετε, χωρίς να επιλυθεί το θέµα µέσω της δι-
καστικής οδού, να αφεθούν ελεύθεροι. Μου δίνετε την εντύπωση
ότι ως πολιτικός προϊστάµενος µπορεί να δείτε κάπου να γίνεται
ένα µπλόκο της Αστυνοµίας, να πιάνουν κάποιον και να τον προ-
σαγάγουν για κάποια στοιχεία και εσείς να δίνετε διαταγή «όχι,
αφήστε τον ελεύθερο».

Εάν τυχόν τα συγκεκριµένα άτοµα που είχαν προσαχθεί – και
δεν είχε ολοκληρωθεί η διαδικασία έρευνας – συνδέονταν µε
αξιόποινες πράξεις, αυτοµάτως δεν θα υπήρχε πρόβληµα στη
συγκεκριµένη περίπτωση;

Αυτά όλα τα λέω, κύριε Υπουργέ, γιατί έρχονται δύσκολες
µέρες. Και πραγµατικά όλοι είµαστε δίπλα σας, γιατί αυτό που
ζήσαµε στην Αθήνα πέρσι – και το έζησε ο έµπορος της Αθήνας,
ο ξενοδόχος της Αθήνας, το έζησαν όλοι οι Αθηναίοι – δεν θέ-
λουµε να το ζήσουµε. Και ελπίζω πραγµατικά να έχετε την πολι-
τική βούληση να συγκρουστείτε και να µην αφήσετε την πόλη
ανοχύρωτη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχετε το λόγο, κύριε
Υπουργέ, για να δευτερολογήσετε.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

∆εν έχουµε να ενδώσουµε σε καµµία πίεση, γιατί απλούστατα
έχουµε λάβει µια καθαρή και σοβαρή πολιτική απόφαση. Και η
σοβαρή πολιτική απόφαση που λάβαµε είναι, όπως σας είπα και
προηγουµένως, να υπηρετήσουµε µε πίστη και αφοσίωση µια
αποστολή: να ξανακάνουµε την Ελλάδα µια ασφαλή χώρα.

Επίσης, από την άλλη πλευρά, έχουµε αποφασίσει η χώρα µας
να αρχίσει να συµπεριφέρεται στους ανθρώπους σωστά, µε βάση
το Σύνταγµα, τα δικαιώµατα του ανθρώπου, διότι κινδυνεύουµε
πάρα πολλές φορές να υποστούµε µεγάλες καταδίκες σε επί-
πεδο Ευρώπης γιατί δεν µεταχειριζόµαστε σωστά τους ανθρώ-
πους.

Επίσης, κύριε συνάδελφε, θα ήθελα να σας πω ότι η αστυνο-
µική βία είναι απεχθής και φρικαλέα. Το ίδιο απεχθής, είναι και η
βία από όπου και εάν αυτή εκτοξεύεται σε βάρος πολιτών ή αστυ-
νοµικών.

Βρισκόµαστε σε µία ιδιαίτερα κρίσιµη χρονική περίοδο και
λόγω των γεγονότων που τρέχουν, αλλά και γιατί υπάρχει µία
έξαρση της βίας γενικά. Η απάντηση στη βία δεν είναι η αστυνο-
µοκρατία. Η απάντηση στη βία είναι µε πολιτικές, για να καταπο-

λεµήσουµε τη φτώχεια, τις διακρίσεις, το ρατσισµό, και µία σειρά
από άλλα κοινωνικά φαινόµενα.

Από την άλλη, η απάντηση στη βία δεν µπορεί να είναι ένα πα-
θητικό και παραιτηµένο κράτος, αλλά ένα κράτος το οποίο θα
υπηρετεί µε πίστη και αφοσίωση, µε σχεδιασµό την ασφάλεια της
χώρας. Γι’ αυτό, από την πρώτη µέρα είπαµε «τέλος οι κατα-
στροφές». Και τελείωσαν οι καταστροφές. Γι’ αυτό, είπαµε «όχι
ζώνες ανοµίας». Και δεν έχουµε ζώνες ανοµίας.

Υπάρχει, λοιπόν, µία καθαρή πολιτική απόφαση. Να είστε βέ-
βαιος ότι δεν πρόκειται να υποχωρήσουµε, γιατί είναι µία ειληµ-
µένη πολιτική απόφαση -υπάρχει σχεδιασµός, βούληση, έλεγχος-
και θα συνεχίσουµε να την υπηρετούµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Θα ακολουθήσει η δεύτερη επίκαιρη ερώτηση από το δεύτερο

κύκλο, για να απαντήσει επίσης ο κ. Χρυσοχοΐδης.
Είναι η µε αριθµό 51/10-11-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρήστου Μαρκογιαννάκη προς
τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την αποστρα-
τεία του ∆ιευθυντού της ∆ιεύθυνσης Αντιµετώπισης Ειδικών
Εγκληµάτων, Βίας (∆ΑΕΕΒ) και τις οµαδικές µεταθέσεις στελε-
χών της κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Μαρκογιαν-
νάκη έχει ως εξής:

Μετά τον εξαναγκασµό σε παραίτηση του Αρχηγού της ΕΛΑΣ
αντιστράτηγου Β. Τσιατούρα και την επιλογή νέου Αρχηγού, αυ-
θηµερόν πραγµατοποιήθηκαν σαρωτικές αλλαγές στην Αντιτρο-
µοκρατική Υπηρεσία. Συγκεκριµένα, αποστρατεύτηκε ο
διευθυντής της εν λόγω υπηρεσίας, Ταξίαρχος της ΕΛ.ΑΣ. ∆. Χω-
ριανόπουλος και µετατέθηκαν σε άλλες υπηρεσίες ο υποδιευθυ-
ντής και έξι (6) ανώτεροι αξιωµατικοί, διοικητές των αντιστοίχων
τιµηµάτων, όπως και τέσσερις αξιωµατικοί που κατείχαν σηµα-
ντικές θέσεις.

Οι παραπάνω αλλαγές έγιναν λίγες µόνο ώρες µετά την επι-
λογή του νέου Αρχηγού της ΕΛΑΣ. ∆ιεκδικεί δε παγκόσµια πρω-
τοτυπία το γεγονός ότι τα σχετικά µε την απόφαση της
µετάθεσης σήµατα επιδόθηκαν τις πρώτες µεταµεσονύκτιες
ώρες της εποµένης.

Οι πρωτοφανείς σε ταχύτητα, έκταση και µεθόδευση παρεµ-
βάσεις σε µία πολύ «ευαίσθητη» υπηρεσία της ΕΛΑΣ αποδίδο-
νται όχι στην ανάγκη χρήσιµων αλλαγών, αφού όλοι οι
αποµακρυνθέντες είχαν εργαστεί µε πολύ σοβαρότητα, µεθοδι-
κότητα και επαγγελµατισµό και ήδη ήταν εµφανή τα αποτελέ-
σµατα των προσπαθειών τους, αλλά σε εκδικητικές εισηγήσεις
εξωθεσµικού κοµµατικού παράγοντα, εµφανιζόµενου ως µυστι-
κοσύµβουλου του Υπουργού.

Τέτοιου είδους, όµως, ενέργειες, εκτός του ότι αποστερούν
µία νευραλγική υπηρεσία από την προσφορά ικανών και έµπει-
ρων αξιωµατικών, περαιτέρω την αποσυντονίζουν, σε µία κρίσιµη,
σε σχέση µε τη δράση των τροµοκρατών, περίοδο.

Κατόπιν των παραπάνω, ερωτάται ο κύριος Υπουργός Προ-
στασίας του Πολίτη:

1. Ποιος λόγος επέφερε την εσπευσµένη και σε αυτήν την
έκταση αποµάκρυνση από την Αντιτροµοκρατική Υπηρεσία ικα-
νών, έµπειρων και αποτελεσµατικών αξιωµατικών;

2. Με ποια κριτήρια επελέγησαν οι αντικαταστάτες τους;».
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Μαρκογιαννάκη θα απαντήσει,

επίσης, ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρυσοχοΐδης.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι πρέπει να συµβάλ-

λουµε όλοι στο να αλλάξει και να αποκτήσει νέα χαρακτηριστικά
ο πολιτικός διάλογος στον τόπο µας, µε ένα νέο ήθος και νέο
τρόπο αντιπαράθεσης. Και επειδή στην πολιτική κρινόµαστε από
αυτά τα οποία κάνουµε ή κάναµε στο παρελθόν και κάθε µέρα
κρινόµαστε για το αποτέλεσµα της πολιτικής µας, δεν θέλω να
κάνω µαθήµατα αυτοκριτικής στον κ. Μαρκογιαννάκη και στον κ.
Παυλόπουλο, που τις τελευταίες µέρες, λαλίστατοι στα Μέσα
Ενηµέρωσης, ασκούν κριτική στο Υπουργείο Προστασίας του
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Πολίτη. Θα τους έλεγα, λοιπόν, να αυτοσυγκρατηθούν λίγο. Και
η άδικη κριτική στη δηµοκρατία, όπως ξέρετε, µπορεί να υπάρ-
χει. Ωστόσο, εγώ δεν θέλω αυτήν τη στιγµή να προβώ σε τέτοιου
είδους αντιπαράθεση.

Υπάρχουν οι αλλαγές που έγιναν πριν από λίγες ηµέρες στην
Ελληνική Αστυνοµία. Νέα ηγεσία. Ευτυχώς ο κ. Μαρκογιαννάκης
δεν είπε ότι είναι κοµµατική ηγεσία. Ευτυχώς δεν είπε ότι είναι
κοµµατικά τα κριτήρια. Εν πάση περιπτώσει, όµως, κατηγορεί το
Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης, το Υπουργείο Προστασίας του Πο-
λίτη και τον Υπουργό ότι έχει µυστικούς συµβούλους. Λάθος δι-
εύθυνση κάνετε, κύριε Μαρκογιαννάκη, και µάλιστα απόλυτα
λάθος διεύθυνση όταν αναφέρεστε στον Υπουργό αυτόν, ότι έχει
µυστικούς συµβούλους. Εγώ δεν θέλω να µιλήσω δηµόσια γι’
αυτό το θέµα, το πόσο καλή ήταν η Αντιτροµοκρατική. Ειλικρι-
νώς δεν θα το κάνω, αλλά σας παρακαλώ πάρα πολύ µη µε προ-
καλείτε.

Η ηγεσία, λοιπόν, και η Αντιτροµοκρατική πρέπει να αλλάξει
ολόκληρη, διότι πρέπει να υπηρετήσει ένα νέο σχέδιο. Εγώ τιµώ
τα πρόσωπα, τιµώ τους αξιωµατικούς. ∆εν πετάµε στα σκουπίδια
τους ανθρώπους όπως κάνατε εσείς. Γιατί εσείς τους πετάξατε
στα σκουπίδια. Ικανότατους ανθρώπους. ∆εν το κάνω αυτό. Τιµώ
τους ανθρώπους. Και οι επιλογές µας είναι αξιοκρατικές και θα
υπηρετήσουµε ξανά την αξιοκρατία. ∆εν θέλουµε να είµαστε
αρεστοί σε λίγους, αλλά θέλουµε να είµαστε χρήσιµοι στον τόπο
και στο λαό.

Η αντιτροµοκρατική, λοιπόν, και κάθε υπηρεσία που δεν δου-
λεύει, αυτές οι υπηρεσίες που παρατήσατε εσείς διαλυµένες, πα-
ρατηµένες και φοβισµένες, θα ξαναδουλέψουν και η Αστυνοµία
θα µπει µπροστά και θα ξανακάνει επιτυχίες. Θα δώσουµε τη
µάχη να κάνουµε τη χώρα ασφαλέστερη.

Σας παρακαλώ, λοιπόν, και σας καλώ να έρθετε και να συνερ-
γαστούµε όλοι µαζί για ένα τεράστιο ζήτηµα που είναι η ασφά-
λεια. Σας παρακαλώ πάρα πολύ, µην προκαλείτε. Καθίστε µέσα
στο κόµµα σας και κάντε αυτοκριτική για το ότι διαλύσατε όλο το
κράτος, για το γεγονός ότι δεν βρήκαµε ούτε µολύβια στα
Υπουργεία. ∆εν θέλω, όµως, να αντιπαρατεθώ µε αυτό, ούτε
θέλω να αντιπαρατίθεµαι µε τα φαντάσµατα του παρελθόντος
που εσείς βλέπατε. Θέλω να συνεργαστούµε για να χτίσουµε µία
νέα πολιτική ασφάλεια στη χώρα. Αν είστε εσείς έτοιµοι, ελάτε να
κάνουµε µαζί το ταξίδι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Χρήστος Μαρκογιαννάκης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, χαίροµαι που
ζητάτε συνεργασία της Αντιπολίτευσης, αλλά ποια συνεργασία
ζητάτε όταν στη διαδικασία παράδοσης και παραλαβής του
Υπουργείου αφιερώσατε ένα πεντάλεπτο, διότι βιαζόσασταν να
φύγετε και το µόνο το οποίο πρόλαβα να σας πω ήταν «µη δια-
λύσετε την Αντιτροµοκρατική Υπηρεσία», πράγµα το οποίο κά-
νατε ευθύς αµέσως;

Πριν µπω, όµως, στην ουσία της ερώτησης θα ήθελα να σας
πω το εξής: Μαθήµατα πολιτικού ήθους µην κάνετε σε µένα. Μι-
λήσατε για ήθος στην πολιτική. Έχουµε τα ίδια χρόνια σε αυτά τα
έδρανα και δεν νοµίζω ότι έχετε το δικαίωµα να κάνετε τέτοιου εί-
δους υποδείξεις. Η πρώτη κουβέντα που είπατε µόλις πήγατε
στο Υπουργείο είναι ότι βρήκατε διαλυµένη Αστυνοµία. Ε, δεν
είναι ό,τι καλύτερο για την Ελληνική Αστυνοµία να βάζετε σε ένα
καλάθι το σύνολο των αστυνοµικών και να λέτε ότι έχουµε δια-
λυµένη Αστυνοµία. Και ξεκινήσατε αµέσως επιπόλαιες, βιαστικές
ενέργειες, που δείχνει µε ποιο τρόπο σκοπεύετε να πολιτευθείτε.
Κατά τρόπο όχι απλά άκοµψο, αλλά προσβλητικό για την προ-
σωπικότητα του ανθρώπου, αποστρατεύσατε τον αρχηγό. Μπο-
ρούσατε να τον έχετε αποστρατεύσει και όχι µε την κατ’ επίφαση
δικαιολογία την οποία βρήκατε, ότι κάτι έγινε στα Εξάρχεια, αυτό
στο οποίο αναφέρθη προηγουµένως ο συνάδελφος. Τον απο-
πέµψατε, ενώ η ευθύνη ήταν δική σας, διότι εσείς ήσασταν εκεί-
νος ο οποίος δώσατε το εναρκτήριο λάκτισµα στους
αστυνοµικούς να µπουν στα Εξάρχεια και να συµπεριφέρονται
κατ’ αυτόν τον τρόπο, καλώς ή κακώς, δεν έχει σηµασία.

Από εκεί και πέρα έρχοµαι στην Αντιτροµοκρατική. Κύριε
Υπουργέ, λέτε ότι βρήκατε ανύπαρκτη αντιτροµοκρατική. Αυτή
είναι όµως η Αντιτροµοκρατική η οποία εξάρθρωσε πρόσφατα

την τροµοκρατική οργάνωση «Πυρήνας της φωτιάς» και οι συλ-
λήψεις τις οποίες κάνετε τώρα είναι έργο αυτών των αξιωµατι-
κών. ∆εν είναι των αξιωµατικών που τοποθετήσατε. Και είναι η
µόνη επιτυχία στα τριάντα τέσσερα χρόνια που έχουµε τροµο-
κρατία στην Ελλάδα, η οποία οφείλεται στη µεθοδικότητα και στη
δουλειά των αστυνοµικών. ∆εν οφείλεται, κύριε Υπουργέ Προ-
στασίας του Πολίτη, στην τύχη και ξέρετε πάρα πολύ καλά τι
εννοώ.

Από εκεί και πέρα έχετε κάνει σειρά ενεργειών, προσβλητικών
για την Ελληνική Αστυνοµία. Σε δύο ηµέρες µετά που πήγατε
αποστρατεύσατε το διευθυντή της υποδιεύθυνσης κρατικής της
ΓΑ∆Α, διότι δεν είχε πληροφορίες ότι θα βγουν οι αναρχικοί να
τα σπάσουν. Μετά ταύτα –γιατί µας είπατε ότι οι ζώνες ανοµίας
τελείωσαν- που βγαίνουν κάθε τόσο, και µην το αποκρύπτετε, και
τα σπάνε, αποστρατεύσατε το νέο διευθυντή της κρατικής, τον
οποίο τοποθετήσατε εσείς;

Περαιτέρω, έχετε δώσει την εντύπωση ότι αντιπαθείτε την
Αστυνοµία. Κάθε τι το αρνητικό, το οποίο καταλογίζεται σε οποι-
οδήποτε αστυνοµικό, το αποδέχεστε ασµένως, ευχαρίστως και
είναι χαρακτηριστικό εκείνο το οποίο επεσηµάνθη προηγουµέ-
νως από το συνάδελφο κ. Πλεύρη, αυτό το οποίο συµβουλεύ-
σατε –διότι ξέρω πάρα πολύ καλά πως γράφονται οι οµιλίες των
προέδρων των κοµµάτων και των πρωθυπουργών- τον Πρωθυ-
πουργό και είπε την απίστευτη φράση εδώ, κατά τη συζήτηση
των προγραµµατικών δηλώσεων:

«Απαξιώνουν τους ανθρώπους µε φαινόµενα όπως του ξυλο-
δαρµού µέχρι θανάτου Πακιστανού µετανάστη στην Αστυνοµία».

Σας ζητήθηκε προηγουµένως να ζητήσετε συγγνώµη. Ζητή-
σατε συγγνώµη από το ΣΥΡΙΖΑ γι’ αυτό το οποίο συνέβη στα
Εξάρχεια. Από ένα θεσµό πενήντα χιλιάδων ανθρώπων, που ούτε
λίγο, ούτε πολύ άκριτα, πρόχειρα, επιπόλαια τους αποκαλείτε
ουσιαστικά δολοφόνους, µετά το πόρισµα το οποίο γνωρίζετε
πάρα πολύ καλά και δεν το δώσατε στη δηµοσιότητα για να απο-
κατασταθεί η Αστυνοµία, θα του ζητήσετε συγγνώµη; ∆ιότι ξέ-
ρετε πάρα πολύ καλά ότι ο θάνατος οφείλεται σε παθολογικά
αίτια και µάλιστα κάτω από ιδιαίτερες συνθήκες στις οποίες δεν
θέλω να αναφερθώ.

Η υπόθεση της δηµόσιας τάξης είναι υπόθεση πολύ σοβαρή.
Και µη λέτε κάθε τόσο πως βρήκατε διαλυµένη Αστυνοµία, γιατί
και σήµερα έγινε η σύλληψη του Ριζάι, για την οποία δεχτήκατε
τα συγχαρητήρια του συναδέλφου προηγουµένως και τα επανα-
λαµβάνω και εγώ. ∆εν είναι η Αστυνοµία η δική σας γιατί δεν προ-
λάβατε να τη φτιάξετε όπως θέλετε να τη φτιάξετε. Είναι η
Αστυνοµία που σας παρέδωσα, κύριε συνάδελφε. Αυτή η Αστυ-
νοµία και αυτός ο ∆ιευθυντής της Ασφάλειας είναι εκείνος ο
οποίος εποπτεύει των υπηρεσιών που συνέλαβαν τον κ. Ριζάι.
Εποµένως, αυτοσυγκράτηση, µεγάλες κουβέντες όχι και προπά-
ντων κριτική για το πώς κάναµε τη δουλειά µας να σταµατήσουν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ. Έχετε το
λόγο, κύριε Υπουργέ.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Κυρία Πρόεδρε, ο κ. Μαρκογιαννάκης «ξύνεται στην γκλί-
τσα του τσοµπάνη» τώρα και µε προκαλεί. Αλλά θα τον αφήσω
πίσω.

Εξακολουθείτε να κάνετε δύο κρίσιµα λάθη. Το πρώτο κρίσιµο
λάθος είναι ότι εξακολουθείτε να θεωρείτε ότι η ∆εξιά έχει δική
της την Αστυνοµία. Λάθος. ∆εν είναι η ∆εξιά η Αστυνοµία ούτε
του δεξιού κράτους. Η Αστυνοµία ανήκει στην πατρίδα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ποιος το είπε αυτό;
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Εσείς είχατε αυτήν την αντίληψη και ως Κυβέρνηση και
ως Αντιπολίτευση. Και όταν είστε Αντιπολίτευση, έρχεστε εδώ
και µιλάτε εξ ονόµατος της Αστυνοµίας όπως κάνατε προηγου-
µένως και όταν είστε κυβέρνηση, τη διαλύετε γιατί θέλετε µέσα
στο δικό σας φέουδο να παίζετε τα δικά σας παιχνίδια. Λυπάµαι
πολύ.

Και το δεύτερο είναι τα γνωστά ηθικοπλαστικά σας. Ξαναθυ-
µήθηκα τώρα, ξανάκουσα επειδή έχουµε πολλά χρόνια σ’ αυτήν
την Αίθουσα, το «σεµνά και ταπεινά». Ξανάκουσα δηλαδή ότι τον
άνθρωπο τον φάγατε, κ.λπ.. Αυτά δεν είναι σοβαρά πράγµατα.
Εδώ ασκούµε πολιτική µε εντολή του λαού. Και όποιος δεν υπη-



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΒ’ - 16 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2009 469

ρετεί την εντολή του λαού είτε από εµάς, είτε από οποιονδήποτε
υπάλληλο και δεν εφαρµόζει τους νόµους, τότε έχει ευθύνη η
πολιτική ηγεσία απέναντι στο λαό και στο Σύνταγµα. Για να τε-
λειώνουµε.

Επίσης επειδή είναι ιδιοκτησία σας η Αστυνοµία και µε καλείτε
εµένα να ζητήσω συγγνώµη από αστυνοµικούς, κάνετε λάθος.
Οι αστυνοµικοί τώρα αντιλαµβάνονται ότι µπορεί να είναι αξιο-
πρεπείς και υπερήφανοι, γιατί εσείς τους ταπεινώσατε και ντρέ-
πονταν οι άνθρωποι να πάνε τα παιδιά τους στο σχολείο πέρυσι
το ∆εκέµβριο. Γιατί αυτές τις πολιτικές υπηρετήσατε. «Μην ξύ-
νεστε, λοιπόν, στην γκλίτσα του τσοµπάνη».

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Εδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Επίσης, µη µε προκαλείτε άλλο για την αντιτροµοκρατική.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Σας προκαλώ, κύριε

Υπουργέ.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Μην φωνάζετε. Εγώ δεν έχω διάθεση να φωνάζω.
Εγώ τιµώ τα πρόσωπα και τους αξιωµατικούς αλλά να έχετε

υπ’ όψιν σας το εξής. Η Αστυνοµία, το Πυροσβεστικό και το Λι-
µενικό, τα Σώµατα Ασφαλείας θα ξαναγίνουν υπηρεσίες του κρά-
τους που θα υπηρετούν τους πολίτες. Οι κοµµατάρχες, η
κοµµατοκρατία, οι αρεστοί και ό,τι άλλο κάνατε έχει καταργηθεί
πια. Υπάρχει µια νέα τάξη πραγµάτων που υπηρετεί το λαό και
την πατρίδα. Βάλτε το καλά στο µυαλό σας. Καθίστε στο κόµµα
σας, κάντε αυτοκριτική, διαµορφώστε νέες πολιτικές -µε το νέο
αρχηγό που θα βγει- για το κράτος και ξαναελάτε εδώ να κου-
βεντιάσουµε µε αλήθεια, µε σοβαρότητα, για να δούµε πώς θα
κάνουµε καλύτερη τη ζωή των πολιτών και πιο ασφαλή την πα-
τρίδα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε κύριε

Υπουργέ.
Επανερχόµαστε στις επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου.
Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 67/10.11.2009 επίκαιρη ερώ-

τηση του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς
τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρ-
νησης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τη λειτουργία της
χωµατερής Άνω Λιοσίων-Φυλής κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Λεβέντη έχει
ως εξής:

«Επί δεκαετίες η χωµατερή Άνω Λιοσίων-Φυλής αποτελεί το
µοναδικό αποδέκτη των παντός είδους απορριµµάτων όλης της
Αττικής. Το τελευταίο διάστηµα και κάτω από την πιεστική ανά-
γκη, εν όψει των προστίµων της Ευρωπαϊκής Ένωσης, να κλεί-
σουν οι διάσπαρτες χωµατερές, έχει γίνει αποδέκτης των
απορριµµάτων όλης σχεδόν της χώρας –περισσότεροι από δέκα
χιλιάδες τόνοι ηµερησίως από τους δεκαπέντε χιλιάδες σε όλη
την επικράτεια. Είναι προφανείς οι άµεσες επιπτώσεις στο περι-
βάλλον, την ποιότητα ζωής και την υγεία δεκάδων χιλιάδων κα-
τοίκων του Θριάσιου και της δυτικής Αττικής.

Η δεσποτική επιβολή από την πολιτεία νέων ΧΥΤΑ στην Αττική,
χωρίς διάλογο και συναίνεση, ξεσήκωσε θύελλα αντιδράσεων και
την οµόθυµη απόρριψη από τους κατοίκους και την Αυτοδιοί-
κηση. Ενώ οι κυβερνητικοί σχεδιασµοί καρκινοβατούν ελάχιστες
προσπάθειες γίνονται για τον περιορισµό του όγκου των απορ-
ριµµάτων, τη διαλογή στην πηγή, την ανακύκλωση, τη δηµιουρ-
γία και ταξική κατανοµή σταθµών µεταφόρτωσης.

Εν όψει αυτής της τριτοκοσµικής κατάστασης και των αδιεξό-
δων που έχουν δηµιουργήσει οι ακολουθούµενες επί δεκαετίες
πολιτικές, ερωτάται ο κύριος Υπουργός.

Τι µέτρα σκοπεύει να λάβει η Κυβέρνηση για να αντιµετωπίσει
τις απαράδεκτες συνθήκες λειτουργίας της χωµατερής Άνω Λιο-
σίων-Φυλής και πότε σκοπεύει να την αποµακρυνθεί;

Πώς σκέπτεται να αντιµετωπίσει το οξύτατο πρόβληµα της
άµεσης και µελλοντικής διαχείρισης των απορριµµάτων της Ατ-
τικής;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Λεβέντη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, κ.

Αθανάσιος Μωραΐτης, ο οποίος έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Όπως γνωρίζετε αγαπητέ
συνάδελφε, ο περιφερειακός σχεδιασµός διαχείρισης στερεών
αποβλήτων από την περιφέρεια Αττικής αποτυπώνεται στο
ν.3164/2003 µε τον οποίο εγκρίθηκαν ολοκληρωµένες εγκατα-
στάσεις διαχείρισης αποβλήτων σε τρεις περιοχές της Αττικής
Άνω Λιόσια, Κερατέα και Γραµµατικό.

Σε κάθε ολοκληρωµένη εγκατάσταση εντάσσονται τέσσερις
κατασκευές. Πρώτη είναι ο ΧΥΤΑ που πλέον είναι δέσµευσή µας
και εκεί επικεντρώνεται η µεγάλη µας προσπάθεια να λειτουρ-
γήσουν παντού ως ΧΥΤΥ. Η δεύτερη κατασκευή είναι τα λεγό-
µενα Κ∆ΑΥ τα Κέντρα ∆ιαλογής Ανακυκλώσιµων Υλικών. Τρίτη
είναι η µονάδα κοµποστοποίησης. Τέταρτον, είναι η κεντρική µο-
νάδα επεξεργασίας σύµµεικτων στερεών αστικών αποβλήτων.
Αυτός είναι ο πλήρης επιστηµονικός σχεδιασµός.

Ανέφερα πριν τρεις ΧΥΤΑ που θα εξελιχθούν σε ΧΥΤΥ. Σας ενη-
µερώνω ότι έχουν ενταχθεί προς χρηµατοδότηση στο Ταµείο Συ-
νοχής. Σήµερα λειτουργεί µόνο στα Λιόσια ενώ τα άλλα δύο
παρότι έχουν προγραµµατιστεί και εξαγγελθεί εδώ και χρόνια
δεν έχουν προχωρήσει και καθυστερούν για πάρα πολλούς λό-
γους. Υπάρχουν και δικαστικές εµπλοκές αλλά και πάρα πολλές
διαφωνίες και διαµαρτυρίες των κατοίκων. Οι καθυστερήσεις
είναι πολύ µεγάλες. Σήµερα απειλούνται υψηλότατα πρόστιµα
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Ο κυριότερος λόγος που έχουµε αυτήν τη µεγάλη καθυστέ-
ρηση σ’ αυτό το µεγάλο πρόβληµα για την Αττική ήταν η έλλειψη
πολιτικής βούλησης και η ολιγωρία που επέδειξε η προηγούµενη
κυβέρνηση για πεντέµισι ολόκληρα χρόνια, ενώ είχε στα χέρια
της έναν ολοκληρωµένο περιφερειακό σχεδιασµό που είχε γίνει
µέσα από διαβούλευση. Είχαν µιλήσει οι πάντες. Ξαφνικά όµως
είδαµε κοντόφθαλµες πολιτικές, αποσπασµατικές πολιτικές.
Προκλήθηκαν οι κάτοικοι. Είδαµε αντιδράσεις φορέων και βε-
βαίως δεν προχώρησε τίποτα.

Το αποτέλεσµα, λοιπόν, σήµερα λόγω αυτών των πολιτικών
είναι να διοχετεύονται στη Φυλή, στα Λιόσια, όπως ακριβώς, αγα-
πητέ συνάδελφε, και εσείς αναγράφετε στην ερώτησή σας, ο µε-
γαλύτερος όγκος απορριµµάτων σε µια περιοχή.

Εγώ σ’ αυτό το σηµείο θα ήθελα να επισηµάνω ότι υπάρχει µια
ιδιαίτερη ευαισθησία στα µεγάλα ζητήµατα του περιβάλλοντος
και από την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου, αλλά και συνολικά
από την Κυβέρνηση Παπανδρέου. Αυτή είναι µια ξεκάθαρη προ-
τεραιότητα δική µας, το πώς από τις πρώτες µέρες διακυβέρνη-
σής µας θα δώσουµε απάντηση σ’ αυτά τα µεγάλα προβλήµατα
που αντιµετωπίζει και η Αττική αλλά και η χώρα γενικότερα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Γνωρίζετε πολύ καλά ότι στο συγκεκριµένο θέµα υπάρχουν και
άλλοι παράµετροι. Υπάρχουν θέµατα υγείας, περιβάλλοντος, οι-
κονοµικά, θέµατα χρηµατοδότησης από την Ευρωπαϊκή Ένωση.
Γι’ αυτό το λόγο, λοιπόν, εµείς παίρνουµε πρωτοβουλία και η
πρωτοβουλία µας είναι να συστήσουµε άµεσα διυπουργική επι-
τροπή για την εκπόνηση ενός συγκεκριµένου σχεδίου δράσης,
το οποίο και θα απαντά σ’ αυτό το µεγάλο πρόβληµα που έχει
όχι µόνο η Αττική, αλλά όλη η χώρα. Θα είναι ένα σχέδιο που θα
υλοποιηθεί µε ένα συγκεκριµένο και δεσµευτικό χρονοδιάγραµµα
για ένα ολοκληρωµένο σύστηµα διαχείρισης των απορριµµάτων.

Η λύση του πράγµατι οξυµένου προβλήµατος συνδέεται µε µια
ολοκληρωµένη παρέµβαση που θα στηρίζεται στον περιφερει-
ακό σχεδιασµό και σε σύγχρονες βεβαίως επιστηµονικές λύσεις.
Θα στηρίζεται σε λύσεις οι οποίες θα αντιµετωπίζουν το θέµα
µακροπρόθεσµα, µε σεβασµό πάνω από όλα στην προστασία του
περιβάλλοντος και την ποιότητα ζωής των κατοίκων.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Λεβέντης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, αυτά που είπατε εσείς, ξέρετε πόσες φορές τα
έχω ακούσει εγώ προσωπικά και όλη η Αίθουσα; ∆εκάδες φορές.
Η απάντησή σας µε εκπλήσσει, όταν λέτε ότι θα κάνετε µια επι-
τροπή. Είναι γνωστό στην Ελλάδα ότι φτιάχνουµε µια επιτροπή
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για να στείλουµε στις καλένδες το θέµα.
Το ερώτηµα είναι συγκεκριµένο, κύριε Υπουργέ. Αυτή τη

στιγµή στη χωµατερή αυτή πηγαίνουν τα 2/3 των σκουπιδιών
όλης της χώρας. Πρώτο ερώτηµα, λοιπόν. Πρέπει να έρχονται
από το Γύθειο, από το Αίγιο, από τη Σύρο ή από όλη την Ελλάδα
τα σκουπίδια σ’ αυτήν την χωµατερή; ∆εύτερον, γιατί θα πρέπει
να πηγαίνουν εκεί δέκα χιλιάδες τόνοι, τη στιγµή που αν θέλετε
και ο περιφερειακός σχεδιασµός ως µέγιστο προσδιορίζει τους
δυόµισι χιλιάδες τόνους; Τι θα γίνουν οι υπόλοιποι τόνοι;

Τρίτον, µιλάτε για περιφερειακό σχεδιασµό. Αυτός ο περιφε-
ρειακός σχεδιασµός έγινε χωρίς διάλογο και χωρίς κοινωνική συ-
ναίνεση κατοίκων και αυτοδιοίκησης, κύριε Υπουργέ, και έγινε
επί ΠΑΣΟΚ. Επειδή κατηγορήσατε τη Νέα ∆ηµοκρατία για ολι-
γωρία, ακόµη µεγαλύτερη είναι η ολιγωρία του ΠΑΣΟΚ, γιατί επί
είκοσι χρόνια δεν έκανε τίποτα.

Ήµουν Νοµαρχιακός Σύµβουλος το 1996, όταν ήρθε ο κ. Ση-
µίτης, Πρωθυπουργός τότε, µε τον κ. Λαλιώτη τότε Υπουργό Πε-
ριβάλλοντος, στη Νοµαρχία ∆υτικής Αττικής και δεσµεύτηκαν ότι
το 1/3 των σκουπιδιών Αττικής θα πήγαινε λέει στα Άνω Λιόσια
και τα άλλα 2/3 –δεν ξέρω- κάπου αλλού. Αυτό για να εξασφαλί-
σει έτσι τη συναίνεση. Αν θέλετε µάλιστα εξαγοράζοντας τη
σιωπή κάποιων αυτοδιοικητικών, κατάφεραν να περάσουν το 1/3,
που έγινε 3/3 και εξακολουθεί από τότε. Έχουν περάσει σχεδόν
δεκαπέντε χρόνια και φοβόµαστε ότι θα περάσουν άλλα τόσα και
θα βρισκόµαστε στο σηµείο µηδέν, γιατί δεν έχετε προοπτική.

Πώς θα αντιµετωπίσετε τα σκουπίδια; Θα µένουν στην Αττική,
µόνο στην Αττική και µόνο µε ΧΥΤΑ ή θα βρεθούν και άλλοι τρό-
ποι; Άλλοι τρόποι υπάρχουν. Το Πολυτεχνείο Κρήτης, κύριε
Υπουργέ, έχει υποδείξει, ύστερα από αίτηση του ΕΣ∆ΝΑ, άλλες
λύσεις. Ούτε τις είδε κανείς, ούτε εσείς παλαιότερα ούτε βε-
βαίως η Νέα ∆ηµοκρατία πιο πρόσφατα και συνεχίζεται αυτή η
εφιαλτική κατάσταση, η οποία έχει καταδικάσει αυτή την περιοχή
όχι σε τριτοκοσµική, αλλά σε «πεντακοσµική» κατάσταση.

Αυτό είναι απαράδεκτο και αν θέλετε εµφανίζεται και το κρά-
τος όχι αναξιόπιστο, αλλά σαν απατεώνας! Όταν έφυγαν τα
σκουπίδια από το Σχιστό πριν από τριάντα µε σαράντα χρόνια
και πήγαν στη Φυλή, η δέσµευση ήταν ότι θα πάνε σαράντα τόνοι.
Στη συνέχεια όλο το διάστηµα πριν από τον περιφερειακό σχε-
διασµό και µέχρι πρόσφατα λειτουργούσε η χωµατερή αυτή µε
το µέγιστο που θα έπρεπε να δέχεται -πεντακόσιους τόνους- και
δεχόταν πέντε και έξι χιλιάδες τόνους και τώρα έφτασαν τους
δέκα χιλιάδες τόνους.

Εποµένως ας µην κοροϊδευόµαστε, κύριε Υπουργέ! Λέτε ότι
«θα δούµε» και «θα κάνουµε» και «θα εξετάσουµε»! Το θέµα είναι
τι γίνεται σήµερα, τι θα γίνει αύριο, πού θα πάνε τα σκουπίδια
αυτά όλο αυτό το διάστηµα µέχρις ότου βρείτε εσείς αυτές τις
λύσεις, τις οποίες τέλος πάντων σκέπτεσθε. Σας παρακαλώ, στη
δευτερολογία σας, να απαντήσετε για τι θα γίνει σήµερα και
αύριο, πού θα πάνε τα σκουπίδια. ∆ικαιολογηµένα και η Κερατέα
και το Γραµµατικό βλέποντας αυτό το χάλι δεν θέλουν να έχουν
την ίδια τύχη που έχουν η Φυλή, τα Άνω Λιόσια και το Θριάσιο.
Γιατί µιλάµε για χωµατερή Φυλής αλλά είναι µέσα στο Θριάσιο,
καταµεσής στο Θριάσιο και το οσφραίνεται όλος ο κόσµος που
περνάει από την Αττική Οδό και το απολαµβάνει και οπτικά γιατί
είναι σε απόσταση τριακοσίων µέτρων και ούτε από την Αττική
Οδό!

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ.
Αθανάσιος Μωραϊτης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Αξιότιµε συνάδελφε κύριε Λεβέντη, πιστεύω ότι σ’ αυτή την Αί-
θουσα και όταν έχουµε να αντιµετωπίσουµε τόσο µεγάλα θέµατα
δεν πρέπει κανείς µας να κρύβεται πίσω από το δάχτυλό του.
Εγώ αναγνωρίζω σ’ εσάς µια πορεία πάνω σ’ αυτά τα ζητήµατα,
πάνω σ’ αυτά τα θέµατα. Ήσασταν Νοµαρχιακός Σύµβουλος,

Βουλευτής, έχετε δώσει αγώνες για όλη αυτή την κατάσταση,
η οποία κανέναν δεν ευχαριστεί σήµερα, αλλά θα µου επιτρέψετε
και µε αναγκάζετε να επαναλάβω κάποια ξεκάθαρα πράγµατα τα

οποία είπα πριν.
∆εν είπα ότι θα φτιάξουµε µια επιτροπή. Είπα ότι συστήνεται

διυπουργική επιτροπή και σύντοµα θα εκπονήσει ένα συγκεκρι-
µένο σχέδιο δράσης που θα απαντά σ’ αυτό το µεγάλο πρό-
βληµα. Το λέω επειδή προσπαθήσατε να εξοµοιώσετε τους
πάντες και τα πάντα και να µας «βάλετε» στο ίδιο τσουβάλι. Εγώ
δεν θέλω να µπω στη διαδικασία και να µιλώ για τις µεγάλες ευ-
θύνες της Νέας ∆ηµοκρατίας επί πεντέµισι χρόνια, που ήρθε και
άφησε το θέµα. Είχαµε παλινωδίες…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Μα,
είναι σαράντα χρόνια το θέµα, δεν είναι πεντέµισι.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Προσέξτε. Κύριε Λεβέντη,
αγαπητοί κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγώ θέλω να είµαι ειλι-
κρινής. Είναι ένα θέµα και αρκετά εξειδικευµένο και δύσκολο.
Και ως προς την ενηµέρωσή µου από υπηρεσιακούς παράγοντες,
σας λέω, λοιπόν, ότι έκατσα και είδα όλη την πορεία του νοµο-
θετικού πλαισίου πάνω στο συγκεκριµένο θέµα. Η µοναδική πα-
ράταξη που άγγιξε αυτό το θέµα µε νόµους, µε κοινές
υπουργικές αποφάσεις, µε υπουργικές αποφάσεις ήταν το
ΠΑΣΟΚ και είµαστε περήφανοι που το 2003 είχαµε ετοιµάσει τον
Περιφερειακό Σχεδιασµό, τον οποίο εγκατέλειψε η Νέα ∆ηµο-
κρατία και ποτέ δεν πήρε στα σοβαρά. Χάσαµε, λοιπόν, πεντέ-
µισι χρόνια. ∆εν θέλουµε όµως να έρθουµε σήµερα και να
επαναλάβουµε τα ίδια. Ερχόµαστε σήµερα και λέµε ότι είναι µε-
γάλη η ευθύνη η δική µας και γι’ αυτό πολύ σύντοµα θα είναι συ-
γκεκριµένη η δράση µας, η πρότασή µας που θα απαντά σ’ αυτά
τα αδιέξοδα.

Μας είπατε, κύριε Λεβέντη, ότι δεν λέµε κάτι συγκεκριµένο.
Είναι ξεκάθαρη η θέση και της ηγεσίας του Υπουργείου διαµέσου
της κυρίας Υπουργού εδώ και δέκα µέρες, όπου πλέον δεν µι-
λάµε για ΧΥΤΑ και τη µάχη τη µεγάλη θα τη δώσουµε για τα
ΧΥΤΥ. Κι είναι ξεκάθαρη η θέση µας.

Εγώ θα ήθελα να προσθέσω και κάτι άλλο. Πράγµατι η χώρα
µας πάρα πολύ αργά ασχολήθηκε µε το θέµα των σκουπιδιών.
Πιστεύω όµως ότι µπορούµε, αγαπητοί συνάδελφοι, αυτό το µε-
γάλο µειονέκτηµα για τη χώρα εµείς να το κάνουµε πλεονέκτηµα,
γιατί και η τεχνολογία έχει προχωρήσει αρκετά και οι νέες τε-
χνολογίες µπορούν να υπηρετήσουν αυτό το στόχο, τον οποίο
βάζουµε και να έχουµε τα αποτελέσµατα τα οποία επιθυµούµε.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού
πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής,
πενήντα µαθητές και µαθήτριες και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί
από το Γενικό Λύκειο Λευκίµµης Κέρκυρας. Η Βουλή τους καλω-
σορίζει.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κύριοι συνάδελφοι, από τις επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύ-

κλου η µε αριθµό 56/10-11-2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κυρίας
Κωνσταντίνας Γιαννακοπούλου προς την Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την επίλυση των προβλη-
µάτων του αγροτικού τοµέα κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύ-
µατος της Βουλευτού και συνεπώς διαγράφεται.

Επίσης η µε αριθµό 62/10-11-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα
προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευ-
µάτων, σχετικά µε τις ελλείψεις εκπαιδευτικών στα σχολεία κ.λπ.
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Βουλευτού και συνεπώς
διαγράφεται.

Τέλος, η µε αριθµό 66/10-11-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικολάου
Τσούκαλη προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυ-
βέρνησης για τη δηµιουργία δοµών υποστήριξης των µετανα-
στών στην Αχαΐα κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω αναρµοδιότητος
και συνεπώς διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.
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Εισερχόµεθα στην καθιερωµένη αναφορά που γίνεται κάθε
φορά εδώ, στην Αίθουσα αυτή, για την Επέτειο της εξέγερσης
του Πολυτεχνείου.

Εκτός από τον Πρόεδρο του Σώµατος –θα κάνω µια σύντοµη
αναφορά- θα µιλήσουν επίσης οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι
των κοµµάτων ο κ. Πέτρος Ευθυµίου από το ΠΑΣΟΚ, ο κ. Πάνος
Παναγιωτόπουλος από τη Νέα ∆ηµοκρατία, ο κ. Σπύρος Χαλβα-
τζής από το Κοµµουνιστικό κόµµα Ελλάδας, ο κ. Αστέριος Ρο-
ντούλης από το ΛΑΟΣ και ο κ. Αθανάσιος Λεβέντης από το
ΣΥΡΙΖΑ. Θα κλείσουµε τις τοποθετήσεις αυτές µε την οµιλία του
Υπουργού που θα εκπροσωπεί την Κυβέρνηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα συµπληρώνονται τριά-
ντα έξι χρόνια και θυµόµαστε και τιµούµε τη φοιτητική εξέγερση
του Πολυτεχνείου. Τριάντα έξι χρόνια από εκείνες τις πρώτες
πρωινές ώρες της 17ης Νοεµβρίου του 1973, όταν τα άρµατα
µάχης πέρασαν την πύλη του Πολυτεχνείου, για να καταπνίξουν
την εξέγερση των φοιτητών και µαζί την εξέγερση του ελληνικού
λαού, την εξέγερση των νέων που τόλµησαν να σηκώσουν το
ανάστηµά τους ενάντια στη δικτατορία των συνταγµαταρχών,
ενάντια στην καταπίεση, στη λογοκρισία, ενάντια στον αυταρχι-
σµό.

Το Πολυτεχνείο από προπύργιο των ελεύθερων αγωνιζόµενων
φοιτητών έγινε αµέσως σύµβολο των ελεύθερων αγωνιζόµενων
και σκεπτόµενων ανθρώπων, των ελεύθερων αγωνιζόµενων και
σκεπτόµενων Ελλήνων και ήταν η κορυφαία πράξη του αγώνα
του ελληνικού λαού ενάντια στη δικτατορία.

Στεκόµαστε µε σεβασµό απέναντι σε όλους αυτούς που ενα-
ντιώθηκαν στο στρατιωτικό καθεστώς, χωρίς να υπολογίσουν το
κόστος, µε τίµηµα ακόµη και την ίδια τους τη ζωή.

Από τις 14 Νοεµβρίου του 1973, όταν µια οµάδα φοιτητών κα-
τέλαβε το χώρο του Πολυτεχνείου, και µέχρι τα ξηµερώµατα της
17ης Νοεµβρίου οι εξελίξεις –ως γνωστόν- ήταν ραγδαίες. Μέσα
σε τρεις ηµέρες οι φοιτητές µε το σύνθηµα «Ψωµί-Παιδεία-
Ελευθερία» έφεραν κοντά τους µια µεγάλη µερίδα του ελληνι-
κού λαού εκεί, στο Πολυτεχνείο και ταυτόχρονα ξεσήκωσαν την
κοινή γνώµη εναντίον της κατάστασης που επικρατούσε.

Η λέξη «Ψωµί» συµπύκνωνε την αξίωση για αξιοπρεπή δια-
βίωση για ένα κράτος πρόνοιας που µεριµνά για την εξασφάλιση
εργασίας, ανθρώπινης ζωής, όπου ο καθένας µπορεί να απο-
λαµβάνει ως αντάλλαγµα της εργασίας του τα απαραίτητα υλικά
αγαθά για τον ίδιο, αλλά και για την οικογένειά του, µιας πραγ-
µατικά αξιοπρεπούς ζωής, µιας ζωής όπου ο νέος θα µπορούσε
να ονειρευτεί, να δηµιουργήσει µέσα σ’ ένα κράτος κοινωνικής
πρόνοιας και δικαιοσύνης.

«Παιδεία» ζητούσαν οι φοιτητές, γιατί ήθελαν να διώξουν το
σκοταδισµό και να καλλιεργήσουν την ελεύθερη σκέψη και να
αποκτήσουν ως νέοι άνθρωποι τη γνώση, αυτό το πολύτιµο
αγαθό, τη γνώση για όλους, χωρίς διακρίσεις και χωρίς εξάρ-
τηση από τις οικονοµικές δυνατότητες ή την κοινωνική προέ-
λευση.

Και «Ελευθερία» ζητούσαν, για ελευθερία αγωνιζόντουσαν,
ελευθερία σκέψης, λόγου και έκφρασης, ελευθερία πολιτικής συ-
νείδησης, ελευθερία κοινωνικών αντιλήψεων, ελευθερία για να
µπορεί ο κάθε πολίτης να εκφράζει τα πιστεύω του χωρίς συνέ-
πειες, να εξωτερικεύει τις ανησυχίες του για το σήµερα, τις αγω-
νίες, τους φόβους και τις ελπίδες του για το αύριο, την ελευθερία
που συµπυκνώνει και αντιπροσωπεύει την ίδια την αξιοπρέπεια
του ανθρώπου.

Σήµερα, περισσότερο από ποτέ, έχουµε ανάγκη από τέτοια
πρότυπα και αυταπάρνησης και αυτοθυσίας, από πρότυπα δη-
µοκρατίας. Έχουµε ανάγκη από ιδέες και αξίες που υπηρετούν
αυτή τη δηµοκρατία, που υπηρετούν τη δικαιοσύνη, την αξιο-
κρατία, την ελευθερία, την ισότητα. Έχουµε ανάγκη από τους
αγώνες που έχουν ως στόχο τη συνεχή αλλαγή της κοινωνίας
µας για µία καλύτερη κοινωνία.

Οι νέοι και σήµερα αγωνιούν για το µέλλον τους. Οραµατίζο-
νται µία πιο δίκαιη δηµοκρατική κοινωνία που διαφυλάσσει τις
ατοµικές ελευθερίες και προστατεύει τα κοινωνικά δικαιώµατα.
Ανεξάρτητα από οποιαδήποτε κοµµατική, ιδεολογική ταυτότητα
όλοι συµµεριζόµαστε τη θυσία των επαναστατηµένων νέων του
Πολυτεχνείου και όλοι αναγνωρίζουµε ταυτόχρονα την ανάγκη

ενότητας και οµοψυχίας απέναντι σε κάθε απειλή σε βάρος της
δηµοκρατίας µας και σε κάθε κρίση που πλήττει τον τόπο µας.

Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, είναι και σήµερα χρέος
όλων µας να διαφυλάξουµε αυτά τα αγαθά της δηµοκρατίας και
της ελευθερίας κρατώντας ζωντανή τη µνήµη των αγώνων και τη
µνήµη των αγωνιστών του Πολυτεχνείου.

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ κ. Πέτρος Ευθυµίου.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, στην Ιστορία υπάρχουν ηµεροµηνίες που καταγράφονται
γιατί ολοκληρώνουν ένα κύκλο και υπάρχουν ηµεροµηνίες που
καταγράφονται γιατί κλείνουν ένα κύκλο και ανοίγουν έναν άλλο
µεγάλο.

Η 17η Νοέµβρη είναι από τις επετείους που σφράγισαν και τις
δύο όψεις της Ιστορίας για την πατρίδα µας. Έχει έναν από τους
πιο ισχυρούς συµβολισµούς, γιατί στην πραγµατικότητα η εξέ-
γερση της 17ης Νοέµβρη, όπως σωστά υπενθύµισε ο Πρόεδρος
της Βουλής, µπορεί να ξεκίνησε ως φοιτητικό κίνηµα, αλλά µε-
ταβλήθηκε σε παλλαϊκή εξέγερση. Και δεν ήταν µόνο µία στιγµή
στη διάρκεια τριών ηµερών. Αυτή η ηµεροµηνία, αυτή η δράση
των τριών ηµερών συµπύκνωσε έξι χρόνια αγώνων του ελληνι-
κού λαού. Έξι χρόνια µε αµέτρητες θυσίες, αµέτρητες προσφο-
ρές ζωών στα κολαστήρια της χούντας, στα νησιά της εξορίας,
στα κελιά της Ασφάλειας, στα κελιά του ΕΑΤ-ΕΣΑ.

Και αυτή η παλλαϊκή εξέγερση σήµανε το τέλος ενός παλιού
κόσµου, το τέλος ενός κόσµου που όλοι οι προηγούµενοι κοινω-
νικοί και πολιτικοί αγώνες του ελληνικού λαού δεν είχαν καταφέ-
ρει να τον γκρεµίσουν. Γιατί µπορεί να κερδίσαµε την υπόστασή
µας ως ανεξάρτητο κράτος µε το 1821, αλλά για µακρό διάστηµα
τα ελληνικά κόµµατα είχαν ονόµατα ξενικά. Ήταν το ρωσικό, το
αγγλικό, το γαλλικό κόµµα. ∆ηλαδή, η Εθνεγερσία δεν έλυσε το
κύριο ζήτηµα, που ήταν το να προσδιορίζει αυτός ο λαός την πο-
ρεία του µέσα από τις δικές του επιλογές. Και η Εθνική Ανεξαρ-
τησία µπορεί να ήταν το έµβληµα και του Αγώνα του ‘21 και του
‘41-‘44, αλλά ποτέ δεν είχαµε καταφέρει να την κάνουµε πραγ-
µατικότητα της κοινωνικής και πολιτικής ζωής στην ολοκλήρωσή
της.

Το Πολυτεχνείο ήταν η «γροθιά» του λαού που έσπασε τα κα-
τεστηµένα που είχαν στηθεί µέσα στα χρόνια. Τότε τελείωσε η
εξάρτηση που συµβόλιζε το Παλάτι, γι’ αυτό και δεν µπόρεσε να
ξανασταθεί το σκηνικό της πιο µεγάλης άλωσης της ελευθερίας
και της λαϊκής κυριαρχίας, που ήταν ένας ξένος θεσµός µέσα
στο ελληνικό πολιτικό σύστηµα. Τότε γκρεµίστηκε η αντίληψη ότι
µπορεί να υπάρχουν εξουσίες που δεν προέρχονται από τη µία
και µόνη πηγή, που είναι ο ελληνικός λαός που τις προσδιορίζει.

Το Πολυτεχνείο ξεκαθάρισε όλους τους αγώνες που ήταν αδι-
καίωτοι και µετέστρεψε τον άξονα της ελληνικής ζωής πολιτικά,
οριστικά. Γι’ αυτό η Μεταπολίτευση που επιβλήθηκε από το Πο-
λυτεχνείο, σήµανε µία νέα περίοδο ριζικά για την πατρίδα. Και
εµείς στο ΠΑΣΟΚ –που θεωρούµε ότι όποιος επιχειρεί να εγεί-
ρει καθ’ οιονδήποτε τρόπο οποιαδήποτε αναδροµική ιδιοκτησία
στους αγώνες εναντίον της χούντας ή στο Πολυτεχνείο, θεω-
ρούµε ότι κάνει κάτι µάταιο και κάτι που µειώνει την αξία του Πο-
λυτεχνείου- λέµε ότι θητεύσαµε στο Πολυτεχνείο για να
αντλήσουµε την ιδρυτική µας πράξη.

Πήραµε τα µηνύµατά του και τα κάναµε θεµέλια της ίδρυσής
µας. Όµως, λέµε ότι υπάρχει στο Πολυτεχνείο µια δυναµική, µια
ουσία που είναι αυτή που του δίνει την ιδιαίτερη διάσταση, την
ιδιαίτερη λειτουργία του, ότι ξέρουµε ότι ακόµα υπάρχει η δυ-
ναµική του, αυτή η δυναµική που σήµερα επιχειρούµε να τη
βρούµε στη διαβούλευση, επιχειρούµε να τη βρούµε στην ολο-
κλήρωση των δηµοκρατικών θεσµών και µέσα στο Κοινοβούλιο
και µέσα στα κόµµατά µας και µέσα στην πολιτική και την κοινω-
νική ζωή. Γιατί το Πολυτεχνείο είχε την οµορφιά της άµεσης, αµε-
σολάβητης διαµόρφωσης, µέσα από τη δυναµική των γενικών
συνελεύσεων στην Αθήνα, την Πάτρα, τη Θεσσαλονίκη, τα Γιάν-
νενα, της έκφρασης που καταλύει, διαµορφώνει, δηµιουργεί
µέσα από την αµεσότητα της πολιτικής συµµετοχής, της αυθε-
ντικής και αµεσολάβητης πράξης του πολίτη που υψώνεται σε
δηµιουργό της µοίρας και της τύχης του.

Γι’ αυτό και το Πολυτεχνείο έχει µια διαρκή παρουσία, µια υπό-
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µνηση, µια ενεργό διάσταση, ότι όσο υπάρχει ∆ηµοκρατία ανο-
λοκλήρωτη, το Πολυτεχνείο είναι εδώ, όσο πρέπει να προχωράµε
την Παιδεία στα εσωτερικά της ζητούµενα, το Πολυτεχνείο είναι
εδώ. Όσο πρέπει το «Ψωµί-Παιδεία-Ελευθερία» κάθε φορά να
βρίσκει την αντιστοίχηση σε νέους στόχους, ξέρουµε ότι αυτά
τα παιδιά και αυτός ο λαός που έκανε τότε το καθήκον του είναι
και βηµατοδότης των αναζητήσεων µέσα στο νέο δηµοκρατικό
µας πολίτευµα να του δίνουµε τα πιο ουσιαστικά περιεχόµενα και
η δηµοκρατία να γίνει κτήµα της πιο µεγάλης κοινωνικής συµµε-
τοχής του πολίτη. Αυτό θα είναι και η δικαίωση του Πολυτεχνείου,
όπως ακριβώς αυτός ο αγώνας πέτυχε τα µεν και ζητά πάντα να
δικαιωθεί στα επόµενα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Πάνος Πα-
ναγιωτόπουλος.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάθε επέτειος εµπεριέχει και

µία µεγάλη παγίδα, την παγίδα, δηλαδή, του να εγκλωβιστεί ο
δηµόσιος λόγος σε στερεότυπα τα οποία και στην περίπτωση της
επετείου της Εξέγερσης του Πολυτεχνείου έχουν καθιερωθεί
εδώ και αρκετές δεκαετίες, επαναλαµβάνονται από χρόνο σε
χρόνο και, ιδιαίτερα για τους νέους, τείνουν να αφαιρέσουν την
ουσία των γεγονότων και την πραγµατική ιστορική τους αξιολό-
γηση.

Η αλήθεια είναι ότι σε αυτά τα τριάντα έξι χρόνια έγιναν πολλά.
Οι προσλαµβάνουσες παραστάσεις των νέων ανθρώπων είναι σή-
µερα τελείως διαφορετικές από τις προσλαµβάνουσες παρα-
στάσεις της γενιάς του Πολυτεχνείου ή των δύο-τριών γενεών
που ακολούθησαν στη συνέχεια, όπως επίσης, ιδίως τις τελευ-
ταίες δεκαετίες, είναι ευδιάκριτη η προσπάθεια που καταβλήθηκε
από ορισµένες πλευρές για εύκολη πολιτική εκµετάλλευση και
για προσεταιρισµό της Εξέγερσης, των πρωταγωνιστών, των γε-
γονότων, των συµβολισµών, του βαθύτερου πολιτικού νοήµατος.

Εάν, όµως, κανείς επιχειρήσει να βγάλει έξω από την εικόνα
όλα αυτά τα οποία επιχειρούν να θαµπώσουν την εικόνα χωρίς να
το πετύχουν τις τελευταίες δεκαετίες, νοµίζω ότι θα ανακαλύψει
για µια ακόµη φορά και θα επαναβεβαιώσει το απλό, αλλά ταυ-
τόχρονα και ισχυρό πολιτικό µήνυµα των γεγονότων.

Τί ήταν το Πολυτεχνείο; Το Πολυτεχνείο ήταν κάτι έξω από µη-
χανισµούς, όποιους µηχανισµούς υπήρχαν την περίοδο εκείνη,
κυρίως παρανόµους ή ως ένα ελάχιστο βαθµό, νοµίµους. Έξω
από µηχανισµούς. Το Πολυτεχνείο ήταν κάτι έξω από καλά ορ-
γανωµένη ή κατευθυνόµενη και από τον καλύτερο δυνατό διορ-
γανωτή εξέγερση -δεν µπορούσε να υπάρξει κάτι τέτοιο άλλωστε
την περίοδο εκείνη- ήταν µια καθαρά αυθόρµητη εξέγερση ενός
µεγάλου κοµµατιού του ελληνικού λαού, µε προεξάρχουσα τη
φοιτητιώσα και σπουδάζουσα νεολαία.

Η Εξέγερση του Πολυτεχνείου στις 17 Νοεµβρίου του 1973
ήταν η κορυφαία πράξη αντίστασης του ελληνικού λαού εναντίον
του αυταρχικού καθεστώτος της χούντας της 21ης Απριλίου.

Όπως είπα και πριν, από τότε µέχρι σήµερα έγιναν πολλά. Κά-
ποιοι είπαν ότι τα µηνύµατα και οι πρωταγωνιστές µπήκαν σε κά-
ποιες περιπτώσεις σε µια διαδικασία αντιφάσεων. ∆εν ξέρω αν
ισχύει αυτό. Αυτό που έχει σηµασία είναι ότι σήµερα, τριάντα έξι
χρόνια µετά, µπορούµε µε ψυχραιµότερο, αλλά και µε ουσιαστι-
κότερο τρόπο να αποτιµήσουµε την πραγµατική πολιτική και
ιστορική δυναµική των τότε γεγονότων, της τότε εξέγερσης.

Στα τριάντα έξι αυτά χρόνια οικοδοµήσαµε ένα πολιτικό σύ-
στηµα και ένα δηµοκρατικό βίο αδιατάρακτης δηµοκρατικής πο-
λιτικής ζωής. Βεβαίως, το να πει κανείς ότι όλα έχουν καλά από
πλευρά λειτουργίας του πολιτεύµατος, από πλευράς λειτουργίας
του πολιτικού συστήµατος στη σηµερινή Ελλάδα, νοµίζω ότι θα
προδίδει την αντίληψη που έχει η κοινή γνώµη και ο µέσος νους.
Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει ότι η θυσία πήγε χαµένη, αυτό δεν ση-
µαίνει ότι βρισκόµαστε στο µηδέν και δεν έχει γίνει τίποτα.

Ο τόπος από το 1974 µέχρι σήµερα διατρέχει το πλέον µακρύ
σε χρονική διάρκεια και το πλέον αδιατάρακτο, σε σχέση µε αυτά
που προηγήθηκαν, διάστηµα πολιτικού βίου. Ασφαλώς υπάρχουν
ελλείµµατα. Υπάρχουν κοινωνικά ελλείµµατα, υπάρχουν θεσµικά

ελλείµµατα, υπάρχουν προβλήµατα. Ένα µεγάλο µέρος της κοι-
νής γνώµης και ιδιαίτερα η σηµερινή νεολαία, παρουσιάζεται δύ-
σπιστη απέναντι στο πολιτικό σύστηµα και τους λειτουργούς του.
Αυτό δεν σηµαίνει ότι πρέπει να διαγράψουµε όλο αυτό το οικο-
δόµηµα, αυτό δεν σηµαίνει ότι πρέπει να γυρίσουµε την πλάτη
στην πολιτική.

Τριάντα έξι χρόνια µετά, το µήνυµα του Πολυτεχνείου, µήνυµα
δηµιουργικών ανατροπών, παραµένει επίκαιρο και µας παρο-
τρύνει, µέσα από µια δηµοκρατική διαδροµή διαλόγου, αντιλό-
γου, επιχειρήµατος, αντεπιχειρήµατος, µε το δικό µας τρόπο,
κάτω από τις δεδοµένες συνθήκες του σήµερα και του αύριο, να
εξακολουθούµε να επιχειρούµε αυτές τις δηµιουργικές ανατρο-
πές για να κάνουµε τη δηµοκρατία µας κοινωνικά δικαιότερη και
τους πολιτικούς θεσµούς της ουσιαστικά αποτελεσµατικούς για
την κάθε Ελληνίδα και τον κάθε Έλληνα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Σπύρος Χαλβατζής.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Τιµάµε σήµερα την τριακοστή έκτη επέτειο της εξέγερσης του

Πολυτεχνείου. Τιµάµε τους φοιτητές, τους εργάτες, τους µαθη-
τές, που έδωσαν και τη ζωή τους ακόµα στην εξέγερση. Τιµάµε
τη µεγάλη λαϊκή εξέγερση κατά της δικτατορίας που επέβαλαν οι
Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής και το ΝΑΤΟ, την εξέγερση
όπου το Νοέµβρη του 1973, µέσα και έξω από το Πολυτεχνείο, χι-
λιάδες φοιτητές, µαθητές, εργάτες αναµετρήθηκαν θαρραλέα
µε τη δικτατορία.

∆εν ήταν µια τυφλή αντίδραση κάποιων αγανακτισµένων απο-
λίτικων νέων. Τα συνθήµατα, αιτήµατα που κυριάρχησαν «Ψωµί
– Παιδεία – Ελευθερία», «Εθνική Ανεξαρτησία», «Έξω οι Αµερι-
κάνοι και το ΝΑΤΟ» δεν αµφισβητούσαν µόνο την καταπίεση και
την τροµοκρατία της χούντας, µα αποκάλυψαν τα στηρίγµατα
και τον επικίνδυνο ρόλο της για το λαό µας και την Κύπρο. Ήταν
µια εξέγερση που πρόβαλε και απαίτησε µια άλλη πορεία από τη
χώρα µας από αυτήν που επεδίωκε το µεγάλο κεφάλαιο, οι ιµπε-
ριαλιστές και οι εδώ υπηρέτες τους.

∆ιεκδίκησε ένα διαφορετικό µέλλον απ’ αυτό που και σήµερα
ζούµε. ∆εν ήταν ένα τυχαίο ξέσπασµα ούτε ήρθε από το που-
θενά. Ήταν το αποτέλεσµα µίας επίµονης, σκληρής και πολύ-
χρονης αντιστασιακής δράσης, έντονης ιδεολογικής και
πολιτικής αντιπαράθεσης.

Αυτή η αγωνιστική ανάταση δικαίωσε την αντιδικτατορική, αντι-
ιµπεριαλιστική πολιτική και δράση του ΚΚΕ και της κοµµουνιστι-
κής νεολαίας που ιδρύθηκε και αναπτύχθηκε στα «πέτρινα
χρόνια» της ∆ικτατορίας, γιατί ήταν το κόµµα εκείνο που πίστευε
και επεδίωκε τη µαζική λαϊκή αντίδραση και πάλη.

Το ΚΚΕ είναι υπερήφανο, γιατί µε την πολιτική του, τη δράση
των παράνοµων οργανώσεών, των οργανώσεων της ΚΝΕ, αλλά
και τη συµµετοχή των δυνάµεών της στην αντιδικτατορική ΕΦΕΕ,
είχε σοβαρή συµβολή στην αντιδικτατορική πάλη του λαού. Χι-
λιάδες κοµµουνιστές και άλλοι αγωνιστές εκείνη την περίοδο βρί-
σκονταν στις φυλακές και τις εξορίες. Έγινε κατορθωτή η
εξέγερση, όταν πλατιά τµήµατα λαού και νεολαίας υπερνίκησαν
τη µοιρολατρία και την υποταγή που καλλιεργούσαν και τότε οι
δυνάµεις του συµβιβασµού. Είναι ένα ακόµα παράδειγµα ότι ο
λαός έχει τη δύναµη να τα βάλει µε τον ιµπεριαλισµό και το σύ-
στηµά του και να γράψει λαµπρές σελίδες. Και η νεολαία έχει τη
δύναµη όταν συνδέει την πάλη της µε την εργατική τάξη, µε το
ταξικό της κίνηµα.

Άλλωστε, δεν είναι τυχαίο ότι εδώ και πολλά χρόνια γίνεται µία
πολύ σοβαρή προσπάθεια από µηχανισµούς, από Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης, για να αλλοιωθεί το πραγµατικό νόηµα, οι αιτίες
και τα αιτήµατα της εξέγερσης. Στόχος ήταν και είναι να µετα-
τρέψουν το Πολυτεχνείο σε µουσειακό είδος. Προσπαθούν να
ξεχαστεί κάθε τι το αγωνιστικό, το ασυµβίβαστο που µπορεί και
σήµερα να συµβάλει στη ριζοσπαστικοποίηση των εργαζόµενων,
της νεολαίας.

Οφείλουµε πολλά στους αγωνιστές, στη γενιά που βασανί-
στηκε από την αµερικανόπνευστη Χούντα, όπως οφείλουµε και
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στη γενιά της Εαµικής Εθνικής Αντίστασης. Τριάντα έξι χρόνια
µετά τα µηνύµατα του Νοέµβρη, τα συνθήµατα της εξέγερσης
παραµένουν ζωντανά και ανεκπλήρωτα. Όπως τότε, έτσι και σή-
µερα, η συντριπτική πλειοψηφία είναι αυτή που δουλεύει, που
παράγει, ενώ ο πλούτος πηγαίνει σε όλο και λιγότερα χέρια.

Η σηµερινή καπιταλιστική κρίση και η προσπάθεια να φορτω-
θούν οι συνέπειές της στην εργατική τάξη, στα πλατιά λαϊκά
στρώµατα, µε ακόµα πιο σκληρά αντιεργατικά, αντιασφαλιστικά
µέτρα, µέτρα ενάντια στα µορφωτικά δικαιώµατα των νέων, βάζει
επί τάπητος το δρόµο της διεξόδου που βρίσκεται στο δρόµο
της ρήξης για την ανατροπή της εφαρµοζόµενης αντιλαϊκής πο-
λιτικής και στο σύνθηµα «καµµία θυσία για την πλουτοκρατία».

Τριάντα έξι χρόνια µετά, οι εργατικοί λαϊκοί αγώνες, η πάλη
των νέων, φέρνουν ξανά στην επικαιρότητα την πολιτική της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης που υλοποιούν όλες οι κυβερνήσεις, και της
Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, κινητοποιήσεις και αιτήµατα
των νέων που δεν συµβιβάζονται µε την εµπορευµατοποίηση και
ιδιωτικοποίηση της παιδείας. Σήµερα, οι εργαζόµενοι, οι νέοι
ζουν σε δύσκολες συνθήκες που δηµιουργούν οι δεσµεύσεις στο
ιµπεριαλιστικό σύστηµα που υλοποίησαν η Νέα ∆ηµοκρατία και
το ΠΑΣΟΚ.

Ναι! Και οι δυο συµβάλατε στο να δεθεί πιο σφιχτά η χώρα στο
άρµα του αµερικάνικου και ευρωπαϊκού ιµπεριαλισµού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Η ενσωµάτωση σ’ αυτούς τους µηχανισµούς του ΝΑΤΟ και της

Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι ισχυρότεροι παρά ποτέ. Πολύ συχνά
απ’ όλες τις κυβερνήσεις δικαιολογούνται οι υπέρογκες νατοϊ-
κές στρατιωτικές δαπάνες. ∆ικαιολογείται η συµµετοχή της Ελ-
λάδας σε ιµπεριαλιστικές επιδροµές στο Αφγανιστάν, στο Ιράκ,
στη Σοµαλία, στα Βαλκάνια και αλλού.

Και µ’ αυτήν την ευκαιρία, ζητάµε να αποσυρθούν οι ελληνι-
κές στρατιωτικές δυνάµεις που βρίσκονται έξω από τα σύνορα.
Να σταµατήσουν οι δήθεν ειρηνευτικές, όπως τις χαρακτηρίζετε,
διεθνείς αποστολές.

Κατά την άποψή µας, ο λαός θα πρέπει ξανά να αποκτήσει
εµπιστοσύνη στις δυνάµεις του και µε την πάλη του να φέρει στο
προσκήνιο της πολιτικής ζωής τα σύγχρονα λαϊκά δικαιώµατα-
αιτήµατα στη δουλειά και στο εισόδηµα, στην κοινωνική ασφά-
λιση, στην υγεία, στην παιδεία, στον ελεύθερο χρόνο, στον
πολιτισµό.

Πρέπει να πει «όχι» στην αλλαγή των συνόρων στα Βαλκάνια
και «όχι» στα επιθετικά σχέδια του ιµπεριαλισµού µε κάθε φορά
τα συµφέροντά του ενάντια σε χώρες και λαούς.

Τελειώνοντας, θέλουµε ξανά να τονίσουµε ότι το µήνυµα του
Νοέµβρη δεν καταργείται, δεν σβήνει, δεν καίγεται. Το Πολυτε-
χνείο θέλει ανυπότακτο λαό, θέλει τη νεολαία στο δρόµο των
αγώνων για όλα όσα της ανήκουν, ενάντια σε όλους αυτούς που
της τα στερούν. Είναι σύµβολο αντίστασης, πάλης, ελπίδας.
Εµπνέει το Πολυτεχνείο και καλεί στο δρόµο του αγώνα όλους
όσοι θέλουν να αλλάξουν τα πράγµατα. Φοβίζει όλους όσοι υπη-
ρετούν το άδικο σύστηµα της εκµετάλλευσης, την εξάρτηση, τη
συντήρηση.

Για άλλη µια φορά θέλω να υπογραµµίσω ότι η συνέχιση της
πάλης για την υλοποίηση των οραµάτων που είχαν οι αγωνιστές
της εξέγερσης του Πολυτεχνείου, οράµατα που τριάντα έξι χρό-
νια τώρα µένουν ανεκπλήρωτα, είναι η µόνη υπόσχεση που µπο-
ρούµε να δώσουµε και σήµερα.

Πάντως, όποιος δεν έζησε το Πολυτεχνείο, δεν µπορεί να το
νιώσει µε όλα όσα κι αν ακούσει.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Αστέριος Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το 1973 είχαµε µία αυθόρµητη

δράση της φοιτητιώσας νεολαίας, µία αυθόρµητη δράση που κά-
ποιοι στη συνέχεια θέλησαν να εκµεταλλευθούν και να καπηλευ-
θούν, µια αυθόρµητη δράση που δεν είχε πολιτικούς ή
κοµµατικούς καθοδηγητές και θα µπορούσε να έχει.

Και µετά; Τι έγινε µετά την εξέγερση του Πολυτεχνείου; Μετά
εµφανίστηκε στην πολιτική ζωή του τόπου ένας νέος τύπου πο-
λιτικού ανδρός ή γυναικός. Εµφανίστηκαν ξαφνικά χιλιάδες που
διεκδικούσαν τον τίτλου του αντιστασιακού, του µαχητή του Πο-
λυτεχνείου επιδιώκοντας -µε δηµοκρατικές διαδικασίες, είναι
αλήθεια- να εξαργυρώσουν την όποια δράση ανέπτυξαν. Και το
επέτυχαν. Πράγµατι. Η γενιά του Πολυτεχνείου ανέλαβε την ηγε-
σία της χώρας.

Ας δούµε, όµως, τώρα τα αποτελέσµατα της ηγεσίας αυτής,
σε σχέση µε τα αιτήµατα που οι ίδιοι οι µαχητές, οι αγωνιστές
κάποτε διατύπωναν. Πρώτο αίτηµα. «Ψωµί»!

Για να δούµε πώς έχει διαµορφωθεί η πραγµατικότητα. Η
πραγµατικότητα είναι οδυνηρή, διότι η ανεργία καλπάζει. Ή
µήπως δεν το βλέπουµε; Οι επιχειρήσεις κλείνουν. Ένας νέος θα
έπρεπε ή να σηκώνει κοµµατικές σηµαίες για να βρει δουλειά ή
να έχει «µπάρµπα στην Κορώνη». ∆ηµιουργήθηκε ένα κράτος
αναξιοκρατικό, ένα κράτος γραφειοκρατικό, ένα κράτος που λει-
τουργούσε ενάντια στον πολίτη.

Μέσα σ’ ένα τέτοιο κράτος δηµιουργήθηκαν –κάτι που δεν
πρέπει να ξεχνάµε- δυόµισι εκατοµµύρια φτωχοί συνέλληνες.
Αυτή ήταν η κατάληξη, λοιπόν, του συνθήµατος «ψωµί». Το απο-
τέλεσµα ήταν δυόµισι εκατοµµύρια συνέλληνες να ζουν κάτω
από το όριο της φτώχειας και κάποιοι να επαίρονται ότι θα δώ-
σουν επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης.

Όµως, η πηγή της φτώχειας υπήρξε, υπάρχει και θα υπάρχει
εάν δεν αλλάξουµε πορεία.

Ας πάµε στο δεύτερο σύνθηµα: «Παιδεία». ∆εν χρειάζεται να
πω πολλά. Τα ελληνικά πανεπιστήµια είναι τελευταία στην πα-
γκόσµια κατάταξη των πανεπιστηµίων. Τα πτυχία που δίνουν τα
ελληνικά πανεπιστήµια δεν έχουν καµµία αντιστοίχιση, κανένα
ουσιαστικά αντίκρισµα στην αγορά εργασίας.

Και τώρα για την περιώνυµη «δωρεάν παιδεία». Σκεφθείτε τι
τραβάει η µέση ελληνική οικογένεια, για να µπορέσει το παιδί να
πάρει το απολυτήριο του λυκείου, µε όλη την παραπαιδεία και
τα συναφή προβλήµατα, που από το 1974 όλοι τα χτυπάνε και το
αποτέλεσµα µηδαµινό. Άρα, και για την παιδεία τα πράγµατα ζο-
φερά.

Έρχοµαι, τέλος, στην ελευθερία. Πράγµατι, κερδήθηκε η δη-
µοκρατία, ένα µεγάλο στοίχηµα. Όµως, πόσο ελεύθερος είναι
ένας πολίτης, όταν αισθάνεται ανασφαλής, όταν διάχυτη γύρω
του είναι η εγκληµατικότητα, όταν σε κάθε του βήµα απειλείται
από τον κουκουλοφόρο, όταν δεν αισθάνεται ότι είναι ασφαλής
µέσα στο ίδιο του το σπίτι, όταν διακυβεύεται η σωµατική του
ακεραιότητα και η περιουσία του. Η ελευθερία συνεπάγεται και
ασφάλεια. Η ανασφάλεια δηµιουργεί τον φοβισµένο, τον ανε-
λεύθερο πολίτη.

Γιατί τα λέω όλα αυτά, αγαπητοί συνάδελφοι; ∆ιότι πρέπει να
καταλάβουµε το αυτονόητο. Και το αυτονόητο είναι το εξής: Η
γενιά του Πολυτεχνείου δηµιούργησε τη γενιά των «STAGE» και
τη γενιά των 700 ευρώ. Άρα, δεν χρειάζεται κάποιοι να συνεχί-
σουν να χύνουν κροκοδείλια δάκρυα. Αυτό που χρειάζεται είναι
εθνική οµόνοια και συνοχή, για να πάµε την Ελλάδα µπροστά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ
το λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Λεβέντης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ελπίζω να µη φταίει το Πολυτε-
χνείο για όλα τα δεινά που έχουν επιπέσει στη χώρα και στην
υφήλιο.

Σήµερα τιµούµε την εξέγερση του Πολυτεχνείου, την εξέγερση
των νέων και όλου του ελληνικού λαού εναντίον της χούντας,
αυτής της χούντας η οποία έβαλε την Ελλάδα στο γύψο, κατέ-
λυσε τις δηµοκρατικές ελευθερίες, ξεκινώντας πρώτα και κύρια
από το ναό της δηµοκρατίας, το Κοινοβούλιο, το οποίο το
έκλεισε.

Ξέρουµε όλοι τι αδυναµία έχουν στα κοινοβούλια και στις κοι-
νοβουλευτικές διαδικασίες όλοι οι δικτάτορες. Αυτή η χούντα
των συνταγµαταρχών ξεπέρασε, βέβαια, όλους τους δικτάτορες,
τουλάχιστον αυτούς που έχουν περάσει απ’ αυτόν τον τόπο.
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Βέβαια, η χούντα δεν ήταν κεραυνός εν αιθρία. Είχαν προη-
γηθεί φαινόµενα. Είχε προηγηθεί µια πολιτική η οποία είχε εκ-
χωρήσει δικαιώµατα, είχε δώσει χώρο ελληνικό σε ξένες
δυνάµεις, στο ΝΑΤΟ, στους Αµερικανούς, στις βάσεις, αλλά και
κατεργάζονταν µέσα από κέντρα και παράκεντρα διάφοροι µη-
χανισµοί αυτές τις εξελίξεις. Και υπήρχαν προειδοποιήσεις, του-
λάχιστον από την Αριστερά. Ο Ηλίας Ηλιού απ’ αυτό εδώ το Βήµα
είχε τονίσει τους κινδύνους για τη δηµοκρατία και είχε κατονο-
µάσει, ονοµαστικά: «Γεώργιος Παπαδόπουλος, ο επίδοξος µελ-
λοντικός δικτάτωρ». Οι συνέπειες, βέβαια, ήταν όχι µόνο να µη
γίνει ακουστός, αλλά και µόλις κηρύχθηκε η δικτατορία, να κα-
κοποιηθεί βάναυσα και να πάρει το δρόµο της εξορίας, όπως τον
πήραν και τουλάχιστον δέκα χιλιάδες άνθρωποι, αριστεροί, κοµ-
µουνιστές, κοινωνικοί και πολιτικοί παράγοντες, συνδικαλιστικά
και αυτοδιοικητικά στελέχη και, βέβαια, εγκλωβίστηκε και συνε-
λήφθη όλη η πολιτική ηγεσία της χώρας. Συνελήφθη ο Γεώργιος
Παπανδρέου. Συνελήφθη ο Πρωθυπουργός Παναγιώτης Κανελ-
λόπουλος, οι Υπουργοί, ο Ανδρέας Παπανδρέου και τόσοι άλλοι.

Και βέβαια, ακολούθησε αυτό το κράτος του ζόφου, το κράτος
του φόβου και του τρόµου, της καταπίεσης όπου υπήρξαν και
θάνατοι από την πρώτη στιγµή -ο Ελλής στον Ιππόδροµο, ο Μαν-
δηλαράς και τόσοι άλλοι- για να φθάσει, βέβαια, κάποια στιγµή
το ξέσπασµα της νεολαίας, η οποία πλαισιώθηκε από όλο τον ελ-
ληνικό λαό και οδήγησε σε αυτήν την κορύφωση, στο Πολυτε-
χνείο, αυτό το Πολυτεχνείο που µένει ορόσηµο και που είχε
συνθήµατα βασικά: «Ψωµί-Παιδεία-Ελευθερία», «Έξω οι Αµερι-
κάνοι, έξω το ΝΑΤΟ», «Εθνική Ανεξαρτησία».

Αυτό το Πολυτεχνείο, βέβαια, υπήρξε η συνέχεια µιας σειράς
αγώνων που είχε κάνει ο ελληνικός λαός από το 1940, στην κα-
τοχή, στην Αντίσταση και µετά όλους τους αγώνες που ακολού-
θησαν για εθνική ανεξαρτησία, για δηµοκρατία στις δεκαετίες
του ’50 και του ’60 και οδήγησε και στην αντιδικτατορική πάλη
του ελληνικού λαού.

Όλοι αυτοί οι αγώνες όπως και το ίδιο το Πολυτεχνείο δεν ήταν
α-πολίτικοι, δεν ήταν άσχετοι µε την πραγµατικότητα, αλλά βγή-
καν µέσα από το όραµα για µία δηµοκρατική και πραγµατικά
ελεύθερη Ελλάδα, µία Ελλάδα της κοινωνικής προόδου.

Σήµερα όλοι γνωρίζουν πώς, από ποιους και γιατί επιβλήθηκε
η δικτατορία που είχε εκτός των άλλων ως αποτέλεσµα και την
κατοχή της µισής σχεδόν Κύπρου από την Τουρκία. Σήµερα όλοι
γνωρίζουν τις συντριπτικές επιπτώσεις που είχε για τη χώρα,
ποιες ήταν οι εξουθενωτικές, πολιτισµικές, πνευµατικές αλλά και
κοινωνικές και πολιτικές συνέπειες της δικτατορίας.

Τότε την ωµή και εγκληµατική ανατροπή της δηµοκρατίας την
επέβαλαν οι µηχανισµοί της βίας και της συνοµωσίας των µυστι-
κών υπηρεσιών, η διεθνής επέµβαση της CIA και του ΝΑΤΟ.

Σήµερα, όµως, υπάρχουν επίσης προβλήµατα. Ασφαλώς το
πρόβληµα για το ψωµί δεν έχει λυθεί. Υπάρχουν προβλήµατα ερ-
γασίας, προβλήµατα όχι µόνο να εργάζεται κανένας αλλά και να
αµείβεται, προβλήµατα που έχουν σχέση µε τη δίκαιη κατανοµή
του παραγόµενου πλούτου. Αυτά δεν έχουν λυθεί. Και υπάρχει
µία έρπουσα υπονόµευση της δηµοκρατίας, την οποία προωθούν
ιδιωτικά κέντρα εξουσίας, µέσα επιβολής και συγκροτήµατα δια-
πλοκής, που παρεµβαίνουν εξαγοράζουν και ελέγχουν συλλο-
γικά αγαθά, δηµόσιους τοµείς και πολιτικές επιλογές.

Η εξέγερση του Πολυτεχνείου είναι ρίζα και φλέβα των κοινω-
νικών αγώνων, των κοινωνικών κινηµάτων, των αγώνων των νέων
για ένα διαφορετικό κόσµο που είναι εφικτός, για να είναι οι άν-
θρωποι πάνω από τα κέρδη, για να είναι οι ελευθερίες αναπαλ-
λοτρίωτες από τους µηχανισµούς, τα δικαιώµατα σεβαστά απ’
όλους και ανοικτά για όλους, για να υπάρχει ψωµί, παιδεία και
ελευθερία σε όλον τον κόσµο, για όλους, γιατί µονάχα έτσι θα
έχει ο 21ος αιώνας ανθρώπινο πρόσωπο.

Σήµερα τιµάµε τα παιδιά του Πολυτεχνείου, όλα τα παιδιά και
τους ανθρώπους που βρέθηκαν εκείνες τις ηµέρες στους δρό-
µους και στα οδοφράγµατα, τα απλά παιδιά που ξεκίνησαν τα γε-
γονότα, αλλά και τα παιδιά που καθοδήγησαν τον ξεσηκωµό.
Παιδιά από το «Ρήγα Φεραίο», από την αντι-ΕΦΕΕ, αλλά και από
µία σειρά άλλες αντιστασιακές οργανώσεις, αλλά και αυθόρµητα
αυτούς που ξεσηκώθηκαν και πήραν µέρος στα γεγονότα.

Σήµερα τιµάµε όλους αυτούς που αγωνίστηκαν και που έδω-

σαν και δίνουν όραµα σε κάθε νέα και κάθε νέο, φοιτητή και ερ-
γαζόµενο ή άνεργο, για όλους και όλες, όσες και όσους βιώνουν
στην καθηµερινή τους ζωή την καταπίεση, την αποξένωση, την
περιθωριοποίηση εξαιτίας των εφαρµοζόµενων κυρίαρχων πολι-
τικών. Όλους όσους οραµατίζονται έναν άλλον κόσµο που µπο-
ρεί να είναι εφικτός.

Το Πολυτεχνείο µπορεί να ζει περνώντας µέσα από την καθη-
µερινή πάλη και τον ασυµβίβαστο αγώνα για την κοινωνική δι-
καιοσύνη και την ελευθερία, τις πορείες για την αναβάθµιση της
παιδείας, για την παροχή σύγχρονης µόρφωσης για όλους και
όλες. Τη διεκδίκηση των πρωταρχικών δικαιωµάτων των εργαζο-
µένων, όλου του λαού, της προστασίας του περιβάλλοντος, της
προστασίας και της κατοχύρωσης του δικαιώµατος της εργα-
σίας. Τον αγώνα ενάντια στην περιστολή των ατοµικών και συλ-
λογικών δικαιωµάτων και ελευθεριών. Και τέλος, το τίµηµα κατά
της νεοφιλελεύθερης παγκοσµιοποίησης και υπέρ της δηµοκρα-
τικής διακυβέρνησης και της δίκαιης κατανοµής των αγαθών και
του πλούτου.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Εκ µέρους της Κυβέρ-
νησης, η Υπουργός Παιδείας ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευ-
µάτων κ. Άννα ∆ιαµαντοπούλου έχει το λόγο.

ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
τριάντα έξι χρόνια µετά τιµούµε και πάλι τους νεκρούς του Πο-
λυτεχνείου, τιµούµε και πάλι το σύµβολο της νεότερης ιστορίας,
που υπήρξε ένα σύµβολο σε παγκόσµιο επίπεδο. Μετά το Πολυ-
τεχνείο η χούντα σκλήρυνε, αποµονώθηκε και τελικά κατέρ-
ρευσε.

Κάθε χρόνο µιλούµε για το µήνυµα του Πολυτεχνείου. Θεωρώ
ότι έχει ενδιαφέρον να δούµε το µήνυµα της γενιάς του Πολυτε-
χνείου το 1973, εκεί που δόθηκε ο αγώνας και το µήνυµα των
επετείων που ακολούθησαν.

Το µήνυµα του 1973 έχει ένα σύνθηµα «Ψωµί, Παιδεία, Ελευ-
θερία». Μέσα από αυτό το σύνθηµα ξεδιπλώνονται στόχοι, κοι-
νωνικοί, πολιτικοί, οικονοµικοί και βεβαίως εθνικοί. Η γενιά των
νεολαίων του 1973 δίνει το µήνυµα εκείνης της εποχής, µε τα ερ-
γαλεία και τις αναλύσεις εκείνης της εποχής. Το µήνυµα είναι
αντιδικτατορικό, αντιιµπεριαλιστικό, αντικαπιταλιστικό, αντιε-
ξουσιαστικό.

Στα χρόνια που ακολουθούν η κάθε επέτειος είναι ένα ραντε-
βού µε την ιστορία της νέας γενιάς, αλλά και των πολιτικών δυ-
νάµεων. Τα µηνύµατα αλλάζουν, γιατί τόσο η νέα γενιά όσο και
οι πολιτικές δυνάµεις εκφράζουν τη δυναµική της κάθε εποχής,
εκφράζουν τις µεγάλες αλλαγές. Για να πούµε την αλήθεια, κάθε
χρόνο ο καθένας στο Πολυτεχνείο σε παρόντα χρόνο εκφράζει
το µήνυµα που προσλαµβάνει κάθε φορά.

Βεβαίως, όλα αυτά τα χρόνια και στις τριάντα έξι επετείους
άλλαξαν πάρα πολλά πράγµατα. Τόσο οι νεότεροι, αλλά και όλοι
εµείς δεν µπορούµε να ξεχνάµε και δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι
τριάντα πέντε χρόνια πριν η κατάσταση στη χώρα ήταν πολύ δια-
φορετική. Οι εργάτες ήταν ασφαλισµένοι µόνο στα µεγάλα
αστικά κέντρα. Οι αγρότες δεν είχαν καθόλου ασφάλιση. Στην
Αστυνοµία έκαναν θραύση τα πιστοποιητικά κοινωνικής νοµιµο-
φροσύνης. Στα σχολεία και στα πανεπιστήµια οι εκπαιδευτικοί
ήταν κάτω από το καθεστώς δικτατορίας. Οι γυναίκες ήταν θε-
σµικά κατώτερες. Οι νέοι στα είκοσι ένα δεν είχαν το δικαίωµα να
ψηφίζουν. Αυτά όλα άλλαξαν και σε όλη αυτήν την πορεία το Πο-
λυτεχνείο υπήρξε διαχρονικά σύµβολο και κίνητρο.

Σήµερα και πάλι εκφράζονται και η νέα γενιά και οι πολιτικές
δυνάµεις. Η νέα γενιά της χώρας µας, αυτά τα παιδιά µε τα πε-
ρισσότερα προσόντα από κάθε άλλη γενιά στην ιστορία της
χώρας, µε τις περισσότερες παραστάσεις και δυνατότητες, ζουν
σε µια εξαιρετικά δύσκολη οικονοµική και όχι µόνο περίοδο. Αυτή
η γενιά µπορεί και πρέπει να εκφράσει µε το δικό της τρόπο τα
µηνύµατα της δικής της αγωνίας και του δικού της αγώνα. ∆εν
εκφράζεται πάντοτε µε τον τρόπο που εµείς εκφραζόµαστε ή εκ-
φραζόµασταν. Και δεν έχουµε εµείς κανένα δικαίωµα να εκφρά-
σουµε αυτήν τη γενιά. Το κάνει µόνη της µε το δικό της τρόπο.
Και το κάνει ειρηνικά και αποτελεσµατικά δίνει τα µηνύµατα.
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Εµείς εκφράζουµε εδώ τις πολιτικές δυνάµεις. Και στο µήνυµα
που συναντιόµαστε µε τη νέα γενιά είναι η παιδεία. Η παιδεία
είναι η αγωνία των νέων ανθρώπων, η παιδεία είναι η αγωνία της
χώρας, των πολιτών, του έθνους. Ο αγώνας για την αλλαγή στην
παιδεία είναι σήµερα µήνυµα για το αναπτυξιακό µοντέλο, για
την αλλαγή της οικονοµίας και της ανάπτυξης, είναι ο πυρήνας
της αλλαγής στην κοινωνική συνοχή.

Οι ερπύστριες µπορεί να είναι παντού, αθόρυβες, αδιόρατες,
άυλες και να συνθλίβουν από κάτω τους το µέλλον των νέων αν-
θρώπων. Αυτό δεν θα γίνει µόνο όταν εµείς αναλάβουµε τώρα
αποφασιστική δράση. Και στο χώρο της παιδείας οι αλλαγές µπο-
ρούν και πρέπει να είναι µεγάλες. Ένα νέο σχολείο, ένα νέο πα-
νεπιστήµιο. Το σύνθηµα «∆ηµόσια, δωρεάν, υψηλής ποιότητας
παιδεία παντού» είναι η προτεραιότητα της Κυβέρνησης.

Και θεωρώ τον εαυτό µου ευτυχή που φέτος έπειτα από πολ-
λές δεκαετίες η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και ο Γιώργος Παπαν-
δρέου, ανακοινώνουν την αύξηση των δαπανών για την παιδεία
µέσα στην πιο δύσκολη οικονοµική συγκυρία της χώρας. Το σύν-
θηµα του 5%, το σύνθηµα «Περισσότεροι πόροι στην παιδεία», γί-
νεται πράξη στη χώρα µας µε 1.000.000.000 επιπλέον από ό,τι
πέρυσι στην πιο δύσκολη οικονοµική συγκυρία. Και είναι ένα
πολύ σηµαντικό µήνυµα για τους νέους ανθρώπους και για το

σεβασµό που δείχνουµε στο σηµαντικότερο αγαθό που είναι η
δηµόσια παιδεία.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Στο σηµείο αυτό, κυ-

ρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ να τηρήσουµε ενός λε-
πτού σιγή στη µνήµη των θυµάτων του Πολυτεχνείου.

(Στο σηµείο αυτό οι Βουλευτές όλων των Κοµµάτων τηρούν
ενός λεπτού σιγή)

Αιωνία τους η µνήµη.
(Χειροκροτήµατα)

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 20.12’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή Τετάρτη 18 Νοεµβρίου 2009 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργα-
σία, µόνη συζήτηση επί των σχεδίων νόµων: α. Κύρωση του Απο-
λογισµού του Κράτους οικονοµικού έτους 2007. β. Κύρωση του
Ισολογισµού του Κράτους οικονοµικού έτους 2007, σύµφωνα µε
την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


